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دادستان کل کشور خبر داد؛

اختلاس 1200 میلیاردی 
در بانک های ملی و ملت

غلامعلی جعفرزاده: 

نباید ذخایر انقلاب را تخریب کرد

افزایش قیمت عمره تا ۶ میلیون تومان

سبد رای وزرای پیشنهادی در کدام »فراکسیون « مجلس است؟

روی خوش مجلس دهم به وزرای پیشنهادی

آیت الله وحید خراسانی:

تاریخ فضلا 
و حکمای قم 
تدوین شود

آیت الله مکارم شیرازی:

شایعه پراکنی
 اعتماد عمومی جامعه 

را متزلزل می کند

 یکی از مراجع تقلید با تأکید بر ضرورت تدوین تاریخ 
فضلا و حکمای قم گفت: تاریخ قم بسیار مهم است زیرا ارتباط 
بزرگان این شهر با معصومین )ع( بخش مهمی از تاریخ تشیع 

را تشکیل می دهد.
آیت الله حسین وحید خراسانی قبل از ظهر چهارشنبه در 
دیدار دبیر و اعضای هیئت علمی کنگره معماری و شهرسازی 
با اشاره به اهمیت تاریخ قم اظهار داشت: تاریخ قم از زمان امام 
حسن عسکری )ع( با معصومین گره خورده است و فضلا و 
بزرگان آن زمان با ایشان ارتباط داشته اند. وی با اشاره به اهمیت 
جمع آوری تاریخ مربوط به حکما، فضلا و روات حدیث قم گفت: 
حوزه علمیه قم بزرگترین مدرسه علمی در جهان تشیع است. 
این استاد سطوح عالی حوزه با اشاره به اینکه طلاب، از تمام 
کشورهای حتی از عربستان سعودی، کویت، قطر و ... در قم 
درس می خوانند، گفت: این طلاب در قم تربیت شده و سپس 
در جهان پراکنده می شوند که این نشان دهنده اثرگذاری حوزه 

قم در سراسر جهان است...

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید با اشاره به 
پدیده شایعه سازی و شایعه پراکنی توسط افراد سودجو، 
گفت: این معضل اعتماد عمومی را که بزرگ ترین سرمایه 

جامعه است، متزلزل می کند.
وی روز چهارشنبه در ابتدای درس خارج فقه خود در 
مسجد اعظم قم، با اشاره به این که این روزها شایعه های 
زیادی در مورد اشخاص مختلف می شنویم، افزود: امروز یکی 
از بزرگ ترین بلاهای اجتماعی جامعه ما شایعه سازی و شایعه 
پراکنی است، عده ای می سازند و عده ای پراکنده می کنند. 
آیت الله مکارم شیرازی، شایعه سازی و شایعه پراکنی را از 

توطئه های شیطان عنوان و ...

در دیدار شمخانی با برخی مراجع عظام تقلید قم مطرح شد

ابراز رضایت مراجع 
از امنیت کامل کشور

دبیر شورای عالی امنیت ملی روز پنجشنبه در سفری دو به شهر قم با برخی مراجع عظام تقلید وعلمای این شهر دیدار و 
گفتگو کرد. در این دیدارها مراجع عظام تقلید از امنیت کامل درکشور ابراز رضایت کردند...

دادستان کل کشور با بیان اینکه، در مجموع در دو بانک 
ملی و ملت هزار و 200 میلیارد تومان اختلاس شده و پول ها 
از بین رفته است گفت: متهم اصلی تخلف بانک ملت از کشور 

خارج شده و متواری است.
حجت الاسلام والمسلمین منتظری در برنامه گفتگوی 
ویژه خبری اظهارداشت: در بانک ملی 800 میلیارد اختلاس 

شده که از این میزان 300 میلیارد برگشته است و از سوی 
دیگر، در بانک ملت 300 میلیارد اختلاس انجام شده که 120 
میلیارد آن باز گشته است. افزود: البته در بانک مرکزی تحول 
ایجاد شده است. وی افزود: در عملکرد بانک ها اشکالات 
عدیده ای وجود دارد به طوری که عملکرد بانک ها باید  

بیشتر مورد نظارت بانک مرکزی قرار بگیرد...
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روزنامه صبح ایران
به  که  است  نژاد  احمدی  حامیان سابق  از  آبادگران،  کل جمعیت  دبیر 
فراخور زمان،  از چهره های مختلفی حمایت کرده است. در ایام شهرداری 
احمدی نژاد، حامی او بود و در انتخابات 84 به ستاد وی پیوست، اما در آغاز 
راه دولت و پس از تشکیل کابینه و انتخاب مدیران، کم کم به مخالف جدی 

او بدل شد. 
بیادی اما آن ایام عضو شورای شهر بود، پس بهتر دید که حامی شهردرای 
بعدی تهران باشد، آن فرد نیز کسی نبود جز »محمد باقر قالیباف«. با این 
حال، پس از عدم حضور بیادی در لیست مورد حمایت شهردار تهران در 
انتخابات شورای شهر پیشین، بار دیگر نوک پیکان انتقادات خود را متوجه 

قالیباف رد و بعضاً انتقادات تندی نثار او کرد و حتی از افشاگران ماجرای 
جنجالی هزار میلیارد تومان هزینه فاقد در شهرداری تهران بود.

حامی  به  روزها  این  اما  بیادی  حسن  انتخاب،  گزارش  به 
ششدانگ قالیباف بدل شده است و می گوید: توجه داشته 

آن  با  و  استکبار جهانی  تحریم شدید  زمان  در  که  باشید 
مجموعه  و  شهرداری  اجتماعی،  و  اقتصادی  نابسامانی 
حداقل  اند  توانسته  سال  طی 13  تهران  شهری  مدیریت 
70 در صد از برنامه های خود را محقق کنند و کلان شهری 

مانند شهر تهران را بخوبی اداره کنند...

اختلاف اصولگرایان بر سر کاندیدای ریاست جمهوری

بیادی: هر کس مقابل »روحانی« بیاید، خودزنی کرده است
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برخی شاهکارهایشان 
در 8سال قبل را کتمان می کنند
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سردار سرلشکرجعفری اعلام کرد

توهین ها به رئیس جمهور بی سابقه است

هشت هزار میلیارد تومان پولی نیست که خورده باشند
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جوانان و ضرورت 
آگاهی های تاریخی

آگاهی های تاریخی از ضروری ترین نیازهای همیشه 
انسان است. این آگاهی ها را ما با پیشینه و هویت ملی 
خود آشنا می کند و با درک درست از راهی که پیموده ایم 

و هزینه ای که پرداخت کرده ایم، امکان تحلیل و ارزیابی واقع بینانه از وضعیت کنونی را 
به دست می آوریم. علاوه بر این، با »درس آموزی« و »عبرت گیری« از گذشته، نقشه 
راه بهتری برای آینده ترسیم می شود و از اشتباه، فریب و پرداخت هزینه های چند باره 

ممانعت می شود.
ضرورت آگاهی های تاریخی در دوران کنونی به مراتب بیشتر شده است؛ چراکه ابزارهای 
نوین و به شدت مؤثر ارتباطی زمینه ساز ارسال انبوه اطلاعات نادرست و تحریف شده به نسل 
جوان گشته و مهم تر آنکه این ابزارها عمدتاً در اختیار دشمنان این کشور و بدخواهان این 
نسل قرار دارد. آنان عزم خود را جزم کرده اند تا با تطهیر خیانت کاران و تحریف خیانت های 

آنان، تعریف دروغینی از وضع کنونی و دستاوردهای انقلاب اسلامی ارائه دهند.
گذشته از تلاشی که برای تطهیر اصل نظام سیاسی گذشته و بَزَک کردن چهره زشت 
سران سست عنصر آن صورت گرفته و می گیرد و مثلًا در قالب کتاب های خاطره یا 
مستندهای تاریخی در سطح گسترده ای منتشر شده و می شود، در سال های اخیر، پیرایش 
و آرایش هدفمند تاریخ و چهره »سازمان مجاهدین )منافقین( خلق ایران« نیز به یک پروژه 

ضد ملی تبدیل شده است.
این سازمان در اوایل دهه پنجاه دچار یک دگردیسی بنیادین و اعتقادی شد. دلایل و 
چگونگی وقوع این تغییر موضع ایدئولوژیک، موضوع مهمی است که البته اکنون محل بحث 

نیست. امّا به هر حال موجب تغییر سرنوشت سازمان و بسیاری از عناصر آن شد.
آگاهی دقیق و درست از آن قطعه تاریخی به ما می آموزاند که عقیده چه اثر منحصر به 
فردی در عمل و عاقبت سازمان ها و افراد برجا می گذارد؛ و تا چه اندازه حراست و استقامت 

بر عقیده صحیح مهم و ضروری است.
»انقلاب اسلامی« یک نهضت عقیدتی بود و با هیچ یک از »نظریه های انقلاب« در جهان 
انطباق کامل نداشت و باید پایه نظریه پردازی نوینی در باب انقلاب قرار گیرد. در پردازش 
آن نظریه که خصوصاً در عصر »بیداری اسلامی« اهمیت یافته است، آگاهی از این مقطع 

تاریخی نقش اساسی دارد.
آن چرخش فکری نشان داد که بدون جهان بینی الهی، »جهاد« به معنای واقعی کلمه 
ممکن نیست و سرانجامی جز »نفاق« ندارد؛ همان چیزی که »سازمان مجاهدین« را واقعاً 
به »سازمان منافقین« مبدّل ساخت. چه بسیار کسانی را که از موضع مبارزه به موضع 
نفوذی ها و همکاران ساواک کشاند و منجر به یک تصفیه خونین داخلی و از جمله شهادت 
محمد شریف واقفی و دوستانش شد. خشونت، بی رحمی و دَدمنشی که در آن برهه اتفاق 
افتاد، آیینه ای است که چهره »داعش« را در آن می توان دید؛ چهره ای که نقاب نیرنگ 
و دروغ را از امروز سازمان برمی دارد و نمی گذارد باطن ترسناک و ضدانسانی آن، در پس 

نمایش ها و ادعاهای فریبنده پنهان بماند.
متاسفانه آگاهی جوانان ما از این مقطع مهم و تاریخی بسیار اندک است و خدا را سپاس 
که »سیانور« خواسته و توانسته است تا اندازه  زیادی این نقص و خلاء را جبران کند؛ آن هم 
با پای بندی به اصول و لوازم حرفه ای. هم به اتقان محتوا وفادار بوده است و هم به جذابیت 

تکنیک. هم هدف خویش را فراموش نکرده است و هم جذب مخاطب را.
به یکایک دوستان عزیزم که به هر اندازه در این کار بزرگ نقش و سهم داشته اند، 
»دست مریزاد« و »خداقوت« می گویم و خصوصاً از جوانان عزیز برای تماشای این فیلم 

خوب سینمایی دعوت می کنم. تاکید می کنم که همه ما »نیاز به سیانور« داریم.
* نماینده مجلس خبرگان

پرتو پرفروغ
شهادت شهید محمد حسین فهمیده در روزهای نخست 
هجوم دشمنانی که رویای استیلای چند روزه بر سرزمین 
دلیرمردان را در ذهن شیطانی خویش می پروراندند، به گونه 
ای آنان را مستاصل ساخت که زمینه حماسه های بزرگتری 
در دوران دفاع مقدس و نیل به فتوحات بیشتر رزمندگان 

سپاه اسلام فراهم گردید. هشتم آبان سال 1359 سی و ششمین سالروز شهادت شهید 
فهمیده یادآور ولایت پذیری و بصیرت عمیق جوانان و نوجوانان برومند این مرز و بوم و 
درک کامل آنان از فرهنگ عاشوراست؛ این روز حماسه ای به بلندای سال های دفاع 
مقدس را در خود به یاد دارد که در آن، نوجوانی از خیل فرزندان انقلاب، با ایستادگی در 
مقابل دشمن سر تا پا مسلح و تقدیم جان خود به پیشگاه آستان احدیت، ره صد ساله را 
یک شبه پیمود »و عنوان پرافتخار« رهبر را از رهبر و مراد خویش بر پیشانی بلند تاریخ 

عاشورایی دفاع مقدس به یادگار سپرد.
حقیقتا اتکا به اندیشه زیبای »احلی من العسل« در مسیر پرپیچ و خم انقلاب اسلامی 
که بدخواهان و دشمنانی قسم خورده هر لحظه قصد ضربه زدن به آن را دارند، همچون 
چراغی فروزان راهنما و رهگشا و پیش برنده است کما اینکه نام جاودان شهدای بزرگواری 
چون فهمیده ها، بالازاده ها، عزیزاللهی ها و سایر شهدای نوجوان کشور، مهر تاییدی بر 
رهروی آنان از حضرت قاسم )ع( در ایستادگی بر مسیر حق و دفاع از اسلام و انقلاب تا 

آخرین قطره خون است.
شهید فهمیده دانش  آموزی بود »حاصل تربیت اسلامی« که قسمت اعظم دوران 
تحصیل خود را در مدارس قم گذراند، سپس با شهادت خویش درس شجاعت، فداکاری 
و مقاومت را به همگان آموخت؛ امروز آرمان خواهی و فداکاری این شهید بزرگوار، به حق 
الگوی شایسته ای برای دانش آموزان بسیجی و جوانان و نوجوانان کشور است که در عرصه 

جنگ نرم و فتح قله های علمی و اخلاقی، هوشیارانه و پرتلاش نقش آفرینی نمایند.
همانگونه که رهبر معظم انقلاب فرمودند: »زنده نگهداشتن یاد حادثه شهادت دانش آموز 
بسیجی، شهید فهمیده، از اصالت های دفاع مقدس می باشد«، از این رو حماسه هشتم آبان 
سال 59، فروغی فروزان از انوار الهی در عرصه شهید و شهادت است و هیچکس را یارای 

آن نیست که از جلوه گری این نور پرفروغ بکاهد.
اینک در سالروز شهادت این بزرگمرد کوچک و فرزند برومند انقلاب و امام که به 
شایستگی به نام روز نوجوان و بسیج دانش آموزی نام گرفته است، یاد و خاطره 36 هزار 
دانش آموز شهید کشور و بخصوص 960 دانش آموز شهید استان قم و دیگر شهدای 
بزرگوار و شهیدان سرافراز دفاع از حرم اهل بیت )ع( را گرامی داشته و با روح بلند آنان در 

پیمودن راه نورانی شان و تحقق حکومت جهانی اسلام تجدید پیمان می کنیم.
* مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم

وزیر کشور:

برای تحقق اقتصاد مقاومتی 
باید گفتمان سازی شود

 وزیر کشور با اشاره به نامگذاری امسال رهبر معظم انقلاب اسلامی مبنی بر اقتصاد 
مقاومتی، اقدام و عمل گفت: برای تحقق اقتصاد مقاومتی در کشور باید گفتمان سازی شود.

عبدالرضا رحمانی فضلی در نشست ستاد اقتصاد مقاومتی استان لرستان در فرمانداری 
دلفان افزود: رهبر معظم انقلاب اسلامی با توجه به مسائل حال، آینده و رصد مسائل 

اجتماعی، سیاسی و فرهنگی نسخه اقتصاد مقاومتی را برای کشور تجویز کردند.
وی گفت: دولت خود را مکلف به اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی کرده است البته 
نباید فراموش کنیم که وضعیت اعتباری کشور با توجه به کاهش نفت به 37 دلار مناسب 
نیست و با کسری بودجه مواجه هستیم. وی وارد کردن پول های دست مردم به چرخه 
اقتصاد کشور را لازمه تامین منابع مالی و تحقق اقتصاد مقاومتی دانست و افزود: برخی 
سرمایه های موجود در جامعه کارایی لازم را برای رشد اقتصادی ندارند که صاحبان آنها 

باید برای ورود سرمایه های خود به چرخه اقتصاد کشور تشویق شوند.
وزیر کشور با تاکید بر اینکه دولت در راستای تحقق اقتصاد مقاومتی با هیچ کس تعارف 
ندارد، افزود: قرارگاه خاتم به عنوان یک نهاد توسعه ای با منابع محدود دولتی در بسیاری 
از استان ها در حال اجرای طرح های عمرانی است. وی با بیان اینکه بنیاد مستضعفان، 
کمیته امداد و بسیج طرح های خوبی برای توسعه کشور دارند، اظهار کرد: دولت طرح 
های مختلفی را به صورت تهاتری یا با قیمت ارزانتر با مشارکت قرارگاه خاتم اجرا می کند.

رحمانی فضلی با اشاره به انتخاب شهرستان دلفان لرستان به عنوان الگوی اقتصاد 
مقاومتی بر لزوم ایجاد ستادی برای هدایت طرح های اقتصاد مقاومتی در این شرستان 

تاکید کرد و افزود: سند توسعه ای شهری و روستایی دلفان باید تهیه شود.
وی گفت: قصد داریم یک ردیف اعتباری برای 31 شهرستان کشور به عنوان پایلوت 

اقتصاد مقاومتی تعریف کنیم.
وی مهمترین مساله کشور را امنیت دانست و اظهار کرد: در شرایط کنونی با وجود 
تهدیدهای مختلف، ایران اسلامی از امنیت خوبی برخوردار است البته باید به دقت شرایط 

را رصد کنیم و تحلیل درستی از وضعیت امنیت در کشور داشته باشیم.
وزیر کشور افزود: نیروهای نظامی، انتظامی، امنیتی و قضایی در کنار ما هستند و برای 
تامین امنیت از نظر سخت افزاری و نرم افزاری مشکلی در کشور وجود ندارد ولی باید در 
مجموع هوشیار باشیم. وی مردم را اساس امنیت پایدار خواند و گفت: مردم جنگ و انقلاب 
اسلامی را اداره کردند و در مقابل تحریم های ناجوانمردانه دشمنان ایستادند لذا هرچه 
داریم از آن مردم است. رحمانی فضلی افزود: با توجه به نا امنی های موجود در منطقه 
و امنیت حاکم در ایران اسلامی، فرصت خوبی برای سرمایه گذاری خارجی در کشور ما 

فراهم شده است.
وی گفت: با توجه به سیاست خارجی کشور، امنیت داخلی در حال تقویت است البته 
هریک از کشورهای اسلامی که از ما کمک بخواهد به آنها کمک می کنیم که این موضوع 
نیز امنیت داخلی و اقتدار ما را در منطقه تقویت کرده و وزن کشور ما را در معادلات بین 

المللی افزایش داده است.

دادستان کل کشور خبر داد؛

اختلاس 1200 میلیاردی 
در بانک های ملی و ملت

دادستان کل کشور با بیان اینکه، در مجموع در دو بانک ملی و ملت هزار و 200 میلیارد 
تومان اختلاس شده و پول ها از بین رفته است گفت: متهم اصلی تخلف بانک ملت از کشور 

خارج شده و متواری است.
حجت الاسلام والمسلمین منتظری در برنامه گفتگوی ویژه خبری اظهارداشت: در 
بانک ملی 800 میلیارد اختلاس شده که از این میزان 300 میلیارد برگشته است و از 
سوی دیگر، در بانک ملت 300 میلیارد اختلاس انجام شده که 120 میلیارد آن باز گشته 
است. افزود: البته در بانک مرکزی تحول ایجاد شده است. وی افزود: در عملکرد بانک ها 
اشکالات عدیده ای وجود دارد به طوری که عملکرد بانک ها باید  بیشتر مورد نظارت بانک 
مرکزی قرار بگیرد. حجت الاسلام منتظری با تاکید بر ضرورت توجه به تقویت بخش 
نظارتی بانک مرکزی گفت: علنی کردن اطلاعات پرونده هایی که در حال رسیدگی به آنها 
نیستیم قانونی نیست. وی در خصوص موضوع واگذاری املاک شهرداری نیز اظهار داشت: 
بعد از آنکه  موضوع برملاء شد، ریاست قوه قضاییه ماموریت خاصی به بنده دادند تا مسئله 
را پیگیری کنم که در این راستا هیاتی از قضات عالی را تعیین کردم که آن ها به موضوع 
ورود پیدا کردند و اسناد و مدارک را بررسی کردند و جلسات متعددی نیز با شهردار تهران، 
شورای شهر تهران و برخی مسئولین شهرداری تهران داشتن که گزارش این بررسی ها 
تهیه و تقدیم رئیس قوه قضائیه شده است. حجت الاسلام منتظری یادآور شد: شهرداری 
تهران براساس مجوزی که از شورای شهر تهران دارد می تواند برای تامین رفاه کارکنان 
خود شرکت های تعاونی برپا کند که در این رابطه حدود 10۴ تعاونی تشکیل شده که 
طبق بررسی های ما از این تعداد تعاونی، در مجموع یک میلیون و هفتصد هزار متر مربع 
زمین به شرکت های تعاونی واگذار شده است. دادستان کل کشور با بیان اینکه در بررسی 
ها متوجه شدیم که در 10۴ تعاونی شهرداری تهران در بحث واگذاری زمین و تسهیلات 
تخلفی وجود نداشته است اظهار داشت: تخلفی که در واگذاری املاک شهرداری وجود دارد 
این است که در واگذاری زمین به برخی مدیران یا افراد، تخفیف ها بیش از سقف تعیین 
شده در قانون بوده است. وی اضافه کرد: شهردار تهران در مورد میزان تخفیف های داده 
شده که غیر قانونی بوده اند، اظهار بی اطلاعی کردند و دستگاه قضا نیز تکلیف کرده است 
که تخفیف های خارج از سقف قانونی به برخی از افراد در بحث واگذاری ها، بازگردانده شود.

ابطال 36 مورد از واگذاری غیر قانونی املاک شهرداری
حجت الاسلام منتظری ادامه داد: مشکل دیگر در بحث این واگذاری ها این بوده که در 
مجموع حدود 29 نفر که در خارج از شهرداری بوده اند آپارتمانهای به آن ها واگذار شده که 
در این رابطه تخلف قطعی است و مسئله باید رسیدگی شود. دادستان کل کشور اضافه کرد: 
علاوه بر این 29 نفر نیز یک تعداد از افراد هم خارج از تعاونی و به صورت مستقیم املاک 
دریافت کرده اند که در مجموع این تعداد ۴5 نفر می شوند که 36 خورد از این واگذاری 
های غیرقانونی املاک شهرداری تاکنون ابطال و معامله فسخ شده است و 9 مورددیگر نیز 
در روند بررسی است. وی با بیان اینکه گزارش به صورت جامع تهیه و خدمت رئیس قوه 
قضائیه ارایه شده که قرار است این گزارش به دادسرای عمران برود، خاطرنشان ساخت: در 
بررسی هایمان این مسئله نرسیدیم که فساد سازمان یافته ای در شهرداری تهران واقع شده 
باشد. حجت الاسلام منتظری در رابطه با حقوق های غیر متعارف نیز با بیان اینکه بررسی 
های ما نشان می دهد که بخشی از این موضوع مبنای قانونی دارد که باید در این رابطه 
قانون اصلاح شود گفت: پس از اینکه به مسئله ورود کردیم گزارشی را تهیه کردیم که قرار 

است این موضوع نیز به دادسرا ارجاع شود.
بابک زنجانی بیش از ده هزار میلیارد تومان بدهی دارد

حجت الاسلام منتظری در بخش دیگری از این برنامه درباره پرونده بابک زنجانی نیز 
بیان داشت: وی هم اکنون در زندان است و بیش از ده هزار میلیارد تومان بدهی دارد که 
الان اطلاع داریم این اموال را به خارج از کشور برده است. وی تاکید کرد: تا زمانی که بابک 
زنجانی و وکیل ایشان برای استرداد اموال بیت المال همکاری نکنند قوه قضاییه نیز کوتاه 
نخواهد آمد. دادستان کل کشور همچنین در رابطه با سلامت دستگاه قضا نیز با تاکید بر 
اینکه قوه قضاییه با تخلفاتی که در زیرمجموعه اش اتفاق بیافتد به شدت برخورد می کند 
گفت: از مردم می خواهیم موارد تخلف در زیرمجموعه قوه قضاییه را به ما اطلاع دهند. 
حجت الاسلام منری در پایان درباره پرونده ای که اخیرا در فضای مجازی مطرح شده و 
رسانه های بیگانه نیز در رابطه با آن سخن پراکنی می کنند گفت: بی شک این موضوع 
نشان میدهد که دستهایی پشت پرده است که بدنبال آن هستند که اهداف خاص خود را 

به نتیجه برسانند و به دنبال روشن شدن حقیقت نیستند.
حق نداریم آبرو و حیثیت حتی فرد متهم را شرعاً و قانوناً ببریم

وی در رابطه با پرونده سعید طوسی و پرونده های مشابه، با بیان اینکه متأسفانه گاهی 
شاهد چنین مسائلی هستیم که نشان دهنده دست های پشت پرده هستند که می خواهند 
اغراض خود را به عرصه نمایش بگذارند خاطرنشان کرد: فردی که مورد اتهام قرار می گیرد 
در سراسر کشور و در تمامی شکایت ها مراحل مختلف پیگیری را دارد و این روند عادی 
هر پرونده است که مجازات تعیین می شود یا قرار منع تعقیب صادر و به موقوفی تعقیب یا 
برائت حکم می شود اما وقتی یک فرد پررنگ می شود و فضای مجازی جوسازی می کند 
و دشمن همین مسئله را پررنگ می نماید نتیجه می گیریم اهداف دیگری وجود دارد. این 
قضیه هم از این مقوله خارج نیست. منتظری در پایان اظهار کرد: انتظار داریم با توجه به 
فضای ایجاد شده از نظر شرعی، حیثیت افراد در نظر گرفته شود. حق نداریم آبرو و حیثیت 
حتی فرد متهم را شرعاً و قانوناً ببریم و مجاز به مطرح کردن اسامی آن ها نیستیم. هر 
شهروندی که مورد اتهام است تا زمانی که حکم قطعی نشده حق دارد که در فضای عمومی 
مطرح نشود اگر جرمی واقع شده مثل همه مردم با آن ها برخورد می شود در نتیجه مردم با 
چه اجازه شرعی حیثیت افراد را می برند. باید از خدا ترسید و حواسمان به روز قیامت باشد.

غلامعلی جعفرزاده: 

نباید ذخایر انقلاب را تخریب کرد
نایب رئیس اول فراکسیون مستقلان ولایی با بیان اینکه هرسه وزیر پیشنهادی از 

مجلس رأی اعتماد می گیرند گفت: نباید ذخایر انقلاب را تخریب کرد
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفتگو با خبرآنلاین درباره وضعیت رأی آوری 3 وزیر 
پیشنهادی آموزش و پرورش، ورزش و جوانان و فرهنگ و ارشاد اسلامی در مجلس گفت: 
هر سه آقایان صالحی امیری، مسعود سلطانی فر و دانش آشتیانی در مجلس رأی می آورند.

وی با بیان اینکه  وزارت صالحی امیری مورد استقبال هنرمندان و اهل فرهنگ قرار 
گرفته است، افزود: تاکنون بیشترین قدرت رأی آوری و بهترین وضعیت را صالحی امیری 
وزیر پیشنهادی فرهنگ و ارشاد اسلامی در مجلس دارد و فضای مجلس درباره او بسیار 
مثبت است چون روحیه اعتدالی و عدم ورودش به تندروی ها باعث شده که تقریبا توانسته 
جاذبه رأیی را به نفع خود ایجاد کند. شاید کسانی با او مخالفت کنند که اگر نام خودشان 
هم به عنوان وزیر پیشنهادی مطرح بود رأی منفی می دادند. نایب رئیس اول فراکسیون 
مستقلان ولایی یادآور شد: امیدوارم صالحی امیری با توجه به عقلانیتی که دارد با علما 
ارتباط خوبی برقرار کند و در مسائل دینی، هنری و فرهنگی یک فضا و مناسبات منطقی 
خوبی حاکم شود تا در دوره وزارت او حساسیت کاذبی روی یک موضوع انحرافی ایجاد 
نشود. وی با اشاره به سوابق کاری مسعود سلطانی فر در حوزه ورزش ادامه داد: او سابقه 
قائم مقامی سازمان تربیت بدنی را دارد، در چندین مقطع استاندار بود، نزدیک سه سال 
مسئولیت ریاست سازمان میراث فرهنگی و گردشگری را به عهده داشت بنابراین از جهت 
توانمندی او در حوزه مدیریت ورزش دل نگرانی وجود ندارد. همچنین با توجه به اینکه 
فردی اجرایی و با تجربه است احساس می شود بتواند ضعف این وزارتخانه را در حوزه 
جوانان برطرف کند. نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی درباره وزیر پیشنهادی 
آموزش و پرورش نیز گفت: منتقدان چند نکته تاریک برای بر می شمردند نخست آنکه او از 
جامعه فرهنگیان نیست در صورتی که توضیحات دانش آشتیانی نشان داد که او خاک گچ 
پای تخته سیاه مدارس را خورده است، زمانی معلم و مدیر مدرسه بود و در حوزه آموزش 
و پرورش مسئولیت داشت اما بالاخره انسان رشد می کند، آقای دانش آشتیانی هم از 
معلمی مدرسه به استادی در دانشگاه رسید. وی افزود: هیچگونه سندی هم درباره انحرافات 
سیاسی از دانش آشتیانی ارائه نشده است و فقط برخی اتهام می زنند. او نشان داده فردی 
انقلابی، زحمتکش و همراه با نظام است. در کل معتقدم نباید ذخایر نظام را تخریب کرد 
بالاخره آنها مسئولیت های مختلف داشتند، تجربه کسب کردند و حالا نباید به راحتی این 
سرمایه ها را کنار گذاشت. جعفرزاده تأکید کرد: دولت بهترین و قوی ترین گزینه های 
خودش را برای سه وزارتخانه »آموزش و پرورش«، »ورزش و جوانان« و »فرهنگ و ارشاد 
اسلامی« معرفی کرد و با این افراد بهتر می تواند کار کند پس رأی اعتماد مجلس به آنها 
اقدام منطقی است ضمن آنکه فقط 9 ماه تا پایان دولت یازدهم باقی است اگر تعطیلات 
نوروزی و ایام انتخابات را در نظر نگیریم نتیجه آن می شود که مجلس نباید برای کسانی 

که فقط چند ماه مدت مفید برای وزارت دارند سخت گیری کند.

وزیر علوم: 

برخی رشته های دانشگاهی باید حذف شوند
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: رشته های دانشگاهی مورد نیاز باید گسترش یابند 

و رشته های که به آن ها در جامعه نیاز نیست، حذف شوند.
محمد فرهادی روز جمعه در آیین افتتاحیه خوابگاه دکتر محمد حسین نژاد دانشگاه 
دولتی بجنورد بر آمایش آموزش عالی تاکید کرد و افزود: این امر مصوب شده است و در 
این راستا دانشگاه ها به 10 منطقه تقسیم خواهند شد. وی با بیان اینکه همه رشته های 
دانشگاهی نباید در همه جا باشند، اظهار کرد: رشته های دانشگاهی باید ساماندهی شود که 
این مهم نیز در دست اقدام است. فرهادی افزود: دانشگاه ها باید جامع نگر بوده و با صنعت 
بخش کشاورزی و سایرحوزه ها در ارتباط باشند و مشکلات کشور را در بخش های مختلف 
برطرف کنند. وی گفت: هم اکنون در سطح کشور 50 بنیاد حامی دانشگاه ها وجود دارد 
که در بخش های مختلف از جمله خوابگاه، فضاهای آزمایشگاهی، تامین تجهیزات و سایر 

موارد مشارکت دارند. 
فرهادی بر نهادینه شدن فرهنگ وقف در مراکز آموزش عالی تاکید کرد و گفت: دانشگاه 
ها نیازمند وقف خیران به منظور پشتوانه هستند همچنان که در دیگر کشورها پشتوانه 
هایی وجود دارد. وی با بیان اینکه دانشگاه بجنورد جوان است ادامه داد: اما توفیقات خوبی 

از نظر رشته هلی تحصیلی داشته است.

سرمقاله

دبیر شورای عالی امنیت ملی روز پنجشنبه در سفری 
دو به شهر قم با برخی مراجع عظام تقلید وعلمای این شهر 

دیدار و گفتگو کرد.

آیت الله صافی گلپایگانی:
ابراز رضایت از امنیت کامل کشور

آیت الله صافی گلپایگانی در دیدار علی شمخانی در 
سخنانی با ابراز رضایت از امنیت کاملی که در سایه تلاش 
مسئولان ذی ربط در کشور وجود دارد بر ضرورت توجه 
بیشتر به موضوع تامین معیشت مردم و بهبود مستمر 
وضعیت اقتصادی کشور که موجب تقویت روحیه امید در 
آحاد مردم خواهد شد تاکید کرد و اظهار داشت: تجربه 
همکاری و مودت  میان مردم و مسئولان در سال های دفاع 
مقدس نشان داد که در سایه ایمان به خدا  و وحدت و 
همدلی امکان عبور موفق از سخت ترین بحران های امنیتی 
و اقتصادی میسر است. علی شمخانی نیز در این دیدار، 
گزارشی از شرایط مطلوب امنیتی در ابعاد داخلی و مرزهای 
کشور و همچنین برنامه هایی که برای مدیریت  تهدیدات 

طراحی و اجرا شده است ارائه کرد.

آیت الله مکارم شیرازی:
نعمت امنیت در ایران موهبتی الهی است

آیت الله مکارم شیرازی نیز در دیدار دبیر شورای عالی 
امنیت ملی، نعمت امنیت در جمهوری اسلامی ایران را 
موهبتی الهی و شایسته شکر و سپاسگزاری به درگاه احدیت 
عنوان کردند و اظهار داشت: ریشه مجموعه موفقیت ها در 
نظام اسلامی تمسک به دین حنیف اسلام و تحقق احکام 
الهی در این سرزمین است. وی با اشاره به تهدید تروریسم 
تکفیری برای جهان اسلام و مجموعه بشر، بر ضرورت توجه 
به ریشه های تکفیر تاکید کردند و افزودند: وهابیت همانگونه 
که در اجلاس اخیر گروزنی نیز ازجانب مذاهب مختلف 
اسلامی مورد تاکید قرار گرفت، خارج از دین مبین اسلام و 
زادگاه و مروج تفکر تکفیری است. آیت الله مکارم شیرازی بر 
ضرورت حفظ وحدت و انسجام در میان گروه های مختلف 
سیاسی تأکید کردند و اظهار داشت: رعایت اخلاق اسلامی و 
حفظ حدود شرعی در اظهار نظرها و اقدامات ضرورتی است 

که باید بیش از گذشته به آن اهتمام شود.
رهنمودهای مراجع تقلید 

فرصتی بی بدیل برای مسئولان
دبیر شورای عالی امنیت ملی نیز در این دیدار با اشاره 
به نقش و جایگاه والای مرجعیت در نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران بهره گیری ازارشادات و رهنمودهای مراجع 
عظام  تقلید را فرصتی بی بدیل برای مسئولان بخش های 
مختلف در مسیر مدیریت بهینه کشور عنوان کرد. وی گفت: 
امروز به برکت نظام مقدس جمهوری اسلامی،  انفاس قدسی 
شهدای گرانقدر و رهبری هوشمندانه ولایت امر، کشور ما در 

شرایط کم نظیر امنیتی در منطقه ای پرآشوب است. 
شمخانی افزود: با راهبردهای اتخاذ شده توانسته ایم 
امنیت کشور را فراسوی مرزهای جمهوری اسلامی ایجاد 
ترین موضوع حال حاضر  مهم  داشت:  اظهار  کنیم. وی 
کشور که می تواند موجب آسیب پذیری در ابعاد فرهنگی، 
اجتماعی و امنیتی شود مسئله معیشت و بهبود شرایط 

اقتصادی کشور است. 
مشکلات  رفع  افزود:  ملی  امنیت  عالی  شورای  دبیر 
معیشتی جامعه با بهره گیری از راهبردهای اقتصاد مقاومتی  

نیازمند همکاری مجموعه قوا و دستگاه ها  با دولت است. 
وی با قدردانی از نقش بسیار موثر آیت الله مکارم شیرازی 
در تبیین ریشه های تفکر تکفیری و توسعه رویکردهای 
تقریبی در جهان اسلام گفت: سردمداران نظام سلطه در 
تلاشند با اصلی کردن اختلافات در جهان اسلام اذهان 
است  رژیم صهیونیستی  اصلی که  از دشمن  را  عمومی 

منحرف کنند.

آیت الله نوری همدانی:
دو قطبی و دوگانگی بی معنی
 و مصداق کفران نعمت است

آیت الله نوری همدانی نیز در دیدار دبیر شورای عالی 
امنیت ملی، انقلاب اسلامی را هدیه ای الهی بر شمردند و 
اظهار داشت: ایستادگی  در برابر نفوذ و تحمیل بیگانگان، 
توجه به قدرت مردم و ظرفیت های داخلی و احیای فرهنگ 
جهاد و شهادت مهم ترین اصول تضمین کننده حفظ و 

استمرار انقلاب اسلامی است.
وی مهم ترین تهدید امروز جهان اسلام را رژیم اشغالگر 
قدس عنوان کردند و یکی از شاخصه های انقلابی بودن را 
مخالفت و ادامه مبارزه همه جانبه با سلطه گری و ظلم این 
رژیم دانستند. آیت الله نوری همدانی با اشاره به نقش تعیین 

کننده ولی امر در ایجاد انسجام و وحدت کلمه در جامعه 
افزودن: در نظام ولایی شکل گیری دو قطبی و دوگانگی بی 

معنی و مصداق کفران نعمت است.
دبیر شورای عالی امنیت ملی نیز در این دیدار، ضمن 
امنیتی،  ابعاد  از آخرین وضعیت کشور در  ارائه گزارشی 
دفاعی، اجتماعی و اقتصادی اظهار داشت: در سایه امنیت 
کم نظیری که با برنامه ریزی و تلاش موثر دستگاه های ذی 
ربط در کشور حاکم است، زمینه توسعه و پیشرفت در ابعاد 
مختلف فراهم است. شمخانی با قدردانی از رویکرد روشنگرانه 
و انقلابی حضرت آیت الله نوری همدانی که موجب قوت 
قلب و بهره مندی مستمر نیروهای انقلابی در کشور است 
افزود: کنگره عظیم اربعین فرصتی بی بدیل برای جلب توجه 
همه آزادیخواهان و ظلم ستیزان جهان به سوی یزیدیان 
زمان یعنی غاصبان قدس شریف و رژیم کودک کش رژیم 

صهیونیستی است. 

آیت الله جوادی آملی:
هیچ ترس و نگرانی 

از دشمن خارجی وجود ندارد
آیت الله جوادی آملی نیز در دیدار دبیر شورای عالی 
امنیت ملی با اشاره به پیام های سه گانه قرآن کریم در ابعاد 
بومی و ملی، منطقه ای و جهانی اظهار داشت: پیام وحی 
در کنار توجه به مسلمانان و اهل ایمان به هدایت اخلاقی و 

معنوی اهل کتاب و کفار هم توجه کرده است.
وی پیام امام حسین )ع( به عنوان قرآن ناطق در قیام 
عاشورا را نیز دارای ماهیت سه گانه ذکر شده عنوان کردند 
و افزود: این پیام امروز  هم در عرصه های مختلف کاملا  
نافذ و تاثیرگذار است. آیت الله جوادی آملی امنیت را در 
کنار بعد سخت آن واجد ابعاد فرهنگی، اقتصادی و اجتماعی 
عنوان کردند و اظهار داشت: دروغ و کتمان حقیقت امنیت را 

مخدوش و باورهای جامعه را لرزان می کند.
وی با انتقاد از روش های متداول در برخی رسانه ها 
که بدون توجه به آثار سوء امنیتی وارونه نگاری، با رویکرد 
سیاسی و یکجانبه حقایق مسلم را کتمان می کنند افزود: 

اینگونه رفتارها و اقدامات مصداق بارز جاهلیت است.
آیت الله جوادی آملی اقتصاد مقاومتی را طرحی عمیق و 
علمی  و راهبردی موثر برای رفع مشکلات اقتصادی کشور 
برشمردند و اظهار داشت:  اصلاح نظام بانکی و تطبیق آن با 
مبانی اسلامی برای سوق دادن منابع به سمت تولید، اصلی 
ترین اقدامی است که باید در چارچوب تحقق اهداف اقتصاد 

مقاومتی به آن پرداخته شود.
آیت الله جوادی آملی با بیان این که طبق وعده الهی در 
شرایط کنونی هیچ ترسی و نگرانی از دشمن خارجی وجود 
ندارد، گفت: باید به این نکته توجه داشت که کشور تنها 
امنیت نظامی نمی خواهد بلکه امنیت فرهنگی و اقتصادی 
نیز باید مورد توجه باشد. حضرت آیت الله جوادی آملی در 
پایان،  مشکلات اقتصادی و  بانکداری را مورد توجه قرار 
داده و تلاش همه مسؤولان را برای رعایت امانتداری و رفع 

مشکلات خواستار شد.
دبیر شورای عالی امنیت ملی نیز در این دیدار  فرهنگ 
غنی انقلاب اسلامی را منشأ تولید قدرت نرم در عرصه های 
مختلف داخلی و خارجی و خلق موفقیت های کم نظیر 
عنوان کرد. وی با اشاره به جایگاه ویژه و نقش تاثیرگذار 
جمهوری اسلامی ایران در معادلات و مناسبات منطقه ای 
و بین المللی افزود: اعتبار و اقتدار ایران که سرچشمه ایجاد 
امنیت و ثبات پایدار در کشور است دستاوردی ارزشمند و 
پشتوانه ای محکم برای شکل گیری جهش در عرصه های 

مختلف اقتصادی و اجتماعی است. 
دبیر شورای عالی امنیت ملی با اشاره به ضرورت تلاش 
مستمر برای تعمیق باورهای فرهنگی و اعتقادی و مقابله با 
تلاش برنامه ریزی شده نظام سلطه برای تهی سازی معنوی 
نسل جدید اظهار داشت: کم توجهی به بازتولید و نشر ارزش 
های فرهنگی، شکل گیری آسیب های شکننده در حوزه 

امنیت ملی را به دنبال خواهد داشت. 
شمخانی با تجلیل از مقام علمی و دینی آیت الله ا 
جوادی آملی افزود: تعقل دینی و مجاهدت علمی علمای 
فاضل، روشن بین و ارزشمندی چون حضرتعالی سرمایه کم 
نظیری است که طرح های متعدد دشمنان را برای ایجاد 

فتنه مذهبی در کشور ما خنثی کرده اند.

آیت الله موسوی اردبیلی خواستار شد
تلاش شبانه روزی برای ارتقای 

معیشت و بهبود وضعیت اقتصادی
آیت الله موسوی اردبیلی نیز در دیدار دبیر شورای عالی 
امنیت ملی با یادآوری سال های دفاع مقدس و مجاهدت 
خالصانه رزمندگان اسلام برای تامین امنیت کشور تصریح 

کرد: امروز مهم ترین عرصه مجاهدت، تلاش شبانه روزی 
برای ارتقای معیشت و بهبود وضعیت اقتصادی گروه های 

کم بضاعت جامعه است.
دبیر شورای عالی امنیت ملی نیز در این دیدار رویکرد 
جمهوری اسلامی در تامین امنیت را اتکا به بهره گیری از 
ظرفیت های مردمی عنوان کرد و اظهار داشت: انسجام ملی 
و علاقه مندی گروه های مختلف اجتماعی به مشارکت در 
تامین امنیت، مولفه اصلی موفقیت کشور در این زمینه است. 
وی با نکوداشت نقش برجسته آیت الله موسوی اردبیلی 
در عرصه های مختلف انقلاب اسلامی و دفاع مقدس افزود: 
جنابعالی به عنوان یکی از استوانه های اصلی شکل گیری و 
پیروزی انقلاب اسلامی، جایگاه ویژه ای در تاریخ پرافتخار 

مبارزات مردم مسلمان ایران دارید.

آیت الله علوی گرگانی تاکید کرد
ضرورت حفظ انسجام و وحدت آحاد جامعه

آیت الله علوی گرگانی نیز در دیدار دبیر شورای عالی 
امنیت ملی با اشاره به آیات نورانی قرآن کریم بر ضرورت 
حفظ انسجام و وحدت آحاد جامعه به عنوان رمز پیروزی و 

رستگاری مستمر تاکید کردند. 
وی، نقش رهبری و مرجعیت را در تقویت اقتدار و اتحاد 
در جامعه، بی بدیل عنوان کردند و اظهار داشت: دشمنان 
قسم خورده انقلاب اسلامی تلاش و سرمایه گذاری هنگفتی 
را برای متزلزل کردن رابطه امت و امام معمول داشته اند که 
باید مسئولان و آحاد مردم با هوشیاری بیش از پیش آنها را 

چون گذشته ناکام بگذارند. 
دبیر شورای عالی امنیت ملی نیز در این دیدار گزارشی 
از شرایط کشور در حوزه های مختلف سیاسی، امنیتی، 
فرهنگی و اقتصادی ارائه کرد. شمخانی با اشاره به در پیش 
بودن اربعین حسینی بر تبدیل کردن این کنگره عظیم به 
نهضت ضدظلم و زمینه ای برای انعکاس پیام آزادگان و 

مظلومان جهان تاکید کرد.

آیت الله شبیری زنجانی مطرح کرد
ظرفیت های بی شمار مادی و معنوی در کشور

آیت الله شبیری زنجانی نیز دردیدار دبیر شورای عالی 
امنیت ملی بااشاره به ظرفیتهای بی شمار مادی و معنوی در 
کشور مجموعه امکانات و زمینه ها برای توسعه اقتصادی و 
اجتماعی را فراهم عنوان کردند و اظهار داشت: وعده خداوند 
که تحقق ان قطعی است ناظر بر موفقیت فعالیتها و جهدی 

است که در سایه اخلاص و ایمان صورت پذیرد.
از پیش  برای موفقیت بیش  این دیدار  پایان  وی در 
مسئولین و خدمتگذاران صادق نظام جمهوری اسلامی دعا 
کردند. علی شمخانی نیز در این دیدار  ضمن ارایه گزارشی از 
شرایط امنیتی، اقتصادی و سیاسی کشور بخش عمده ای از 

مشکلات و تهدیدات کشور را اقتصاد پایه عنوان کرد.
وی کاهش مشکلات اقتصادی را تکمیل کننده یکی 
از مهمترین حلقه های زنجیره امنیت کشور عنوان کرد و 
افزود: تا زمانی که کار، تولید ثروت وتلاش برای توسعه همه 
جانبه به ادبیات رایج در بخشهای مختلف کشور و گروههای 
مختلف اجتناعی و سیاسی تبدیل نشود مسیر رفع مشکلات 

اقتصادی هموار نمی شود.

آیت الله وحید خراسانی:
دو اصل علم و امانت داری 

درانتخاب مدیران مدنظر قرار گیرد
آیت الله حسین وحید خراسانی از مراجع تقلید نیز روز 
جمعه در دیدار علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی 
درقم، با دعا برای موفقیت مستمر مسئولین کشور دررفع 
مشکلات و خدمت به آحاد مردم گفت: توجه خاص به 
دو اصل علم و امانت داری در انتخاب مدیران در ردیف 
نظام  کارآمدی  افزایش  موجبات  که  است  ضرورتهایی 

مدیریتی کشور را فراهم خواهد کرد.
به گزارش ایرنا به نقل از دبیرخانه شورای عالی امنیت 
ملی ، وی دربخش دیگری از سخنان خود ،لزوم توجه بیشتر 
به ترویج شعائر مذهبی و تمسک مستمر به تلاوت ورعایت 
معانی قرآن کریم را مورد تاکید قرارداد و اظهار داشت: کلام 
حسن و مجاملت با بندگان خدا دستور دین و رمز نفوذ در 

دلهای انسانهاست.
علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی نیز در این 
دیدار، تمسک به فرهنگ عاشورا و پیام تاریخ ساز قیام 
سیدالشهدا)ع(را رمز موفقیت و نفوذ معنوی انقلاب اسلامی 
برشمرد و اظهار داشت: امنیت مثال زدنی در کشور ما که با 
وجودتلاش بی شائبه دشمنان، روز به روز بر استحکام ان 
افزوده میشود ریشه در باورهای عاشورایی خدمتگذاران بی 

ادعای عرصه امنیت در کشور دارد.

در دیدار شمخانی با برخی مراجع عظام تقلید قم مطرح شد

ابراز رضایت مراجع تقلید از امنیت کامل کشور
اخبــار

رییس سازمان پدافند غیرعامل کشور 
دستگاه  آمیز  قدرت  لبخند  امروز  گفت: 
دیپلماسی ما به پشتوانه قدرت دفاعی کشور 
است که می تواند با دنیا معامله، محاسبه و 

صحبت کند.
سردار سرتیپ غلامرضا جلالی که به 
مناسبت تشکیل سازمان پدافند غیرعامل 
کشور به دستور مقام معظم رهبری به عنوان 
سخنران پیش از خطبه در نماز جمعه امروز 
تهران سخن می گفت، افزود: اینکه امروز 
پنج کشور قدرت برتر دنیا می آیند روبه 
بروی ما می نشینند و با ما تعامل و توافق 
می کنند، ناشی از قدرت تولید شده از بخش 

دفاعی کشور است.
وی با اشاره به شهرک های موشکی که 
گوشه ای از اقدامات سازمان پدافند غیرعامل 
در عرصه دفاعی است، گفت: در تمام لایه 
های دفاعی اعم از دریایی، زمینی، موشکی 
و پدافند هوایی اقدامات اساسی برای مصون 

این  که  شده  انجام  دفاع  و  کشور  سازی 
اقدامات گوشه ای از مقابله با تهدید است. 

از  دیگری  بخش  در  جلالی  سردار 
سخنانش گفت: اینکه دشمن گزینه نظامی 
را در محاسابت خود حذف یا در آخر قرار 
می دهد ناشی از قدرت تولید شده قدرت 
دفاعی و مکمل پدافند غیرعامل است اینکه 
احساس می کند قدرت موشکی ما امروز در 
هر شرایط تهدید قادر است انجام ماموریت 
کرده و اهداف مورد نظر را بزند، ناشی از 
قدرت دفاعی ما است که این قدرت می 
تواند به ما قدرت پاسخگویی به دشمن را 
بدهد. سردار جلالی اضافه کرد: در بخش 
های مربوطه به حوزه های غیرنظامی، مرکز 
فردو در حوزه هسته ای، مرکز یواس اف در 
اصفهان و مرکز نطنز و مابقی زیرساخت 
هایی که در این زمینه مستحکم سازی 
و قوی شده اند، بخشی از کارکرد پدافند 
غیرعامل است. وی تاکید کرد: قدرت دفاعی 

ما کاملا می تواند در بخش پدافندی، نظامی، 
دفاعی و غیر نظامی پیام بازدارندگی، صلح 
و امنیت پایدار را به کشور داده و در برابر 
هر محاسبه ای که دشمن در برابر آن انجام 
می دهد، قدرت خود را به عنوان قدرت ملی 
نشان دهد. رئیس سازمان پدافند غیرعامل 
کشور اظهار داشت: امروز با یک پدیده یا 
طیف جدیدی از تهدید مواجه هستیم به 
عنوان تهدید ترکیبی که بین تهدید نرم و 
مولفه های امنیتی و سخت قرار دارد و می 
تواند در قالب استراتژی مشخص بکار برود 
که در این راستا هوشمندی از اهمیت ویژه 
ای برخوردار است تا مولفه های تهدید را در 
عرصه های مختلف شناخته و با آن مقابله 
کرد. سردار جلالی اصلی ترین مولفه قدرت 
کشور را از جنس نرم عنوان کرد و گفت: 
این قدرت، قدرتی است که دفاع مقدس 
و پیروزی در برابر تهدید و هر گونه مولفه 
تهدید داخلی را جواب می دهد، محور اصلی 

این قدرت در مقابله با تهدیدات، مقام معظم 
رهبری است که در کنار رهبری، ایدئولوژی، 
دین و مذهب تشیع را به عنوان قدرت نرم 
داریم. وی از ماموریت های سازمان پدافند 
غیرعامل را شناخت مولفه های قدرت ملی 
عنوان کرد و افزود: باید بدانیم کدام مولفه 
قدرت آفرین است و چرا دشمن در مولفه 
رهبری تمرکز کرده است؟ این مولفه، اصلی 
ترین مولفه است که باید از آن حفاظت و 
صیانت کرد و شناخت روز آمد از تهدیدها 
داشت، هشدار رهبری در شناخت و اولویت 
بندی تهدید ها را سرلوحه کار خود قرار 
دهیم. سردار جلالی با اشاره به پیروی از 
رهبری و پشت سر ایشان حرکت کردن، 
گفت: آنجایی که سرانگشتان رهبری تهدید 
را نشان می دهد باید در پست سر رهبری 
حرکت کرد تا به برکت این ایام و خون ابا 
عبدالله الحسین )ع( این انقلاب تا نهضت 

بقیه الله )عج( حفظ شود.

رئیس سازمان پدافند غیر عامل کشور مطرح کرد

قدرت دفاعی؛ پشتوانه لبخند قدرت آمیز دستگاه دیپلماسی

محسن   اسماعیلی*

یادداشت

خبـــر

احمد  حسینی *



3 اقتصادی

معاون امور دام وزارت جهاد کشاورزی  خبرداد

رشد 5 میلیارد دلاری تراز تجاری ایران 
دربخش کشاورزی

معاون امور دام وزارت جهاد کشاورزی از رشد 5 میلیارد دلاری تراز تجاری کشور 
در بخش کشاورزی در سال جاری خبرداد.

حسن رکنی در حاشیه پانزدهمین نمایشگاه بین المللی دام وطیور و فرآورده های 
لبنی و صنایع وابسته با اشاره به اینکه تراز تجاری کشور در بخش کشاورزی در 
سال 92 معادل 8.1 میلیارد دلار بوده است، افزود: این تراز در سال گذشته به 
3.۴ رسیده است که نزدیک به 5 میلیارد دلار تراز تجاری ما به سمت مثبت شدن 

پیش رفته است و امسال نیز 20 درصد بهبود خواهد یافت.
وی تراز تجاری بخش دام و طیور را دارای وضع بهتری نسبت به کشاورزی اعلام 
کرد وگفت: در این بخش ما ۴50 میلیون دلار تراز تجاری مثبت داشته ایم ، با 
تولید 9 میلیون تن تولید داخلی بیش از 600 هزارتن صادرات انواع محصولات از 
کشور انجام می شود. معاون امور دام وزارت جهاد کشاورزی با اشاره به اینکه در 
شش ماه اول امسال، 298 هزار تن صادرات محصولات لبنی به 30 کشور انجام 
شده است ادامه داد: در زمینه تخم مرغ نیز از 920 هزارتن تولید انجام شده ،10 
درصد آن سال گذشته صادر شده است که امسال نیز ادامه دارد.  رکنی با اشاره 
به فعالیت تولید کنندگان موفق در سراسر کشور گفت: ماباید به هرشکل ممکن 
محصولاتی را که بیش از نیاز داخلی است، صادر کنیم که در این جهت پیشنهاد 
دریافت مشوقهای صادراتی به دولت ارائه شده است .  وی مقدار صادرات مرغ را 
در سال گذشته حدود 80 هزارتن اعلام کرد و افزود: در شش ماه اول امسال نیز 

۴0 هزار تن انجام شده که با ادامه این روند به رقم سال گذشته خواهیم رسید.
معاون امور دام وزارت جهاد کشاورزی با اشاره به اینکه گوشت قرمز تنها بخشی 
است که هنوز نتوانسته ایم نیاز کامل کشور را تامین کنیم، تصریح کرد: 10 درصد 
کسری کشور در بخش گوشت قرمز است که 820 هزار تن آن از تولید داخل و 
80 تا 90 هزار تن باید از محل واردات تامین شود. رکنی با بیان اینکه تا چند سال 
پیش در بخش تامین پروتئین مورد نیاز کشور یکی از وارد کنندگان عمده جهان 
بودیم ادامه داد: با توسعه زیرساختها ودانش فنی که بین تولید کنندگان وجود 

دارد هم اکنون ایران را به یک کشور صادر کننده تبدیل کرده است.
وی با اشاره به تولید 9 میلیون 600 هزار تن تولید شیر در کشور و صادرات 600 
هزارتنی آن گفت: در این بخش بجای سرمایه گذاری بیشتر در صادرات برنامه 
ریزی هایی در قالب بسته ای برای افزایش مصرف شیر در سبد غذایی خانوار 
انجام شده که اختصاص شیر در پایه های مختلف به مدارس مهم ترین بخش آن 
است و در این جهت سال گذشته ۴00 هزار تن شیر به مدارس اختصاص یافت.

معاون امور دام وزارت جهاد کشاورزی با اشاره به مصرف دو برابری گوشت مرغ 
در ایران نسبت به متوسط مصرف جهانی افزود: سرانه جهانی 13 کیلو ودر ایران 
این رقم 26 کیلو گرم است که این رقم ایران را هفتمین کشور دنیا در زمینه 
امنیت غذایی در بخش مرغ کرده است. وی با اشاره به رتبه 11 کشوردر بخش 
تخم مرغ در جهان ادامه داد: مصرف تخم مرغ در ایران 2 کیلو گرم از سرانه 
مصرف جهانی بیشتر است که به دنبال افزایش آن هستیم.  رکنی کیفی کردن 
خوراک مردم را در کنار امنیت غذایی برنامه مهم این ارگان اعلام کرد و گفت: هم 
اکنون دومین کشور تولید کنند شیر و لبنیات هستیم که با این حجم تولید امکان 
حضور ما در بازارهای جهانی افزایش یافته و برخی محصولات نیز در اروپا و روسیه 
عرضه شده است.  وی یکی از اتفاقات صنعت طیور را رشد کیفی محصولات 
در کنار بهبود کمی آنها دانست و افزود: به این منظور طرحی برای کاهش سن 
کشتار مرغ تا یک کیلو و 200 گرم براساس استانداردهای جهانی ، اجرا شده 
است که براساس آن از ابتدای آذر با حضور بخش خصوصی ، کشتار مرغ در 
این سایز شروع خواهد شد.  معاون امور دام وزارت جهاد کشاورزی ایجاد بسته 
و مشوق صادراتی را درجهت تشویق تولید کنندگان و پررنگ شدن حضورمان 
در بازارهای اطراف از دیگر برنامه های این وزارت خانه دانست و گفت: این امکان 
با تعیین 200 میلیارد تومان اعتبار ایجاد شده است که 50میلیارد تومان آن به 
سازمان تعاون روستایی و بخشی نیز برای صادرات بیشتر اختصاص یافته است. 
وی برگزاری این نمایشگاه ها را یکی از راه های تعامل بین تولید کننده و صاحبان 
صنایع دانست و ادامه داد: حضور تولید کنندگان ایرانی در نمایشگاه پانزدهم دام 
و طیور و صنایع وابسته، 20 درصد افزایش یافته است. رکنی گفت: با برگزاری 
این نمایشگاهها که با همکاری بخش خصوصی انجام می شود ارتقای دانش فنی، 
استفاده از فناوری های برتری و ارتقای سطح بهره وری را دنبال خواهیم کرد تا در 

نهایت بتوانیم حضور خود را در بازارهای صادراتی پررنگ کنیم.

مولاوردی خبر داد

ایجاد مراکز کاریابی ویژه زنان
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با اشاره به ضرورت تدوین برنامه های 
شبکه ای در راستای حل مشکلان زنان در عرصه های مختلف از تدوین اطلس 

وضعیت زنان کشور خبر داد.
شهیندخت مولاوردی در نشست تخصصی بانوان نخبه و فعال استان یزد با اشاره 
به ضرورت تغییر فرهنگ عمومی جامعه در حوزه زنان، اظهار کرد: زمینه سازی 

برای ایجاد اشتغال پایدار از جمله برنامه های در دستور کار دولت است.
وی ایجاد زمینه برای سرمایه گذاری های داخلی و خارجی را از دیگر اولویت های 
دولت یازدهم دانست و گفت: مشارکت عمومی اقشار مختلف جامعه نقش 
مهمی در دستیابی دولت به اهداف کلان اقتصادی و اجتماعی ایفا می کند. 
مولاوردی با بیان این که اطلس وضعیت زنان در کشور تدوین شده است، 
اظهار کرد: در راستای تدوین این اطلس، نشست های منطقه ای زنان با هدف 
ترویج همکاری های شبکه ای در هشت منطقه کشور برگزار شده است. دوره 
اجرای برنامه ترویج همکاری شبکه ای در سه سطح دولت با دولت، دولت با 
سمن ها و سمن ها با سمن ها برنامه ریزی و اجرایی شده است. وی با اشاره به 
شورای اجتماعی کشور اظهار کرد: 17 کارگروه در زیرمجموعه شورای اجتماعی 
کشور راه اندازی شده است که بررسی راهکارهای کاهش آسیب های اجتماعی 
در دستور کار خود قرار داده اند. مولاوردی پیش بینی  کاهش 25 درصدی 
آسیب های اجتماعی در برنامه ششم توسعه را از جمله برنامه های دولت در حوزه 
آسیب های اجتماعی کشوربرشمرد  و گفت: دستیابی به دستاورهای پایدار در 
این حوزه مستلزم همکاری شبکه ای تمام دستگاه های اجرایی و نظارتی است. 
معاون رئیس جمهوردر امور زنان و خانواده در بخش دیگری از سخنان خود در 
مورد لوایح دولت درحوزه زنان تصریح کرد: کاهش ساعت کار زنان دارای شرایط 
خاص از جمله اقدامات انجام شده در حوزه زنان و رفع مشکلات آنان در حوزه 

اقتصادی است.
مشارکت اقتصادی زنان ایرانی پایین ترین نرخ مشارکت زنان 

در جهان
وی مشارکت اقتصادی زنان ایرانی را پایین ترین نرخ مشارکت زنان در جهان 
دانست و بیان کرد: طبق گزارش های به دست آمده در بحث شکاف جنسیتی 
کشورهای جهان، رتبه ایران از 1۴۴کشور 139 گزارش شده است. مولاوردی با 
بیان این که طبق قانون جهانی، 18 اقتصاد وجود دارد که همسران می توانند 
مانع از اشتغال همسران خود شوند، اظهار کرد: در دو سال گذشته در 65 کشور 
92 مورد اصلاحی در مورد مشارکت اقتصادی زنان انجام شده است. معاون امور 
زنان و خانواده رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود در مورد بحث 
اشتغال در محور زنان کارگر در مشاغل سخت گفت: در جامعه روستایی همواره 
زنان کارگران روزانه و بدون مزد تلقی می شوند که عمدتا در قالب زنان خانه دار 
معرفی می شوند. مولاوردی با اشاره به ضرورت تدوین و ابلاغ قانون منع عقد 
قرارداد موقت، ادامه داد: عقد قراردادهای موقت، امنیت شغلی را از بین برده و 

اخراج کارگران را بسیار راحت کرده است.  
اقتصاد غیر رسمی در حال زنانه شدن است

وی تصریح کرد: مطالعات متعدد نشان می دهد که زن بودن امکان به کارگیری 
زنان در بخش اقتصادهای غیر رسمی راافزایش داده به شکلی که در حال حاضر 
اقتصاد غیر رسمی در حال زنانه شدن است. معاون رئیس جمهور افزود: ایجاد 
مراکز کاریابی ویژه زنان با انگیزه برخورداری معافیت مالیاتی به مدت مشخص 

نقش مهمی در افزایش مشارکت زنان در عرصه های اقتصادی ایفا می کند.
معاون رئیس جمهور تدوین سند سیاستی اجرایی اشتغال زنان با جامعه هدف 
زنان سرپرست خانوار و دختران فارغ التحصیل را از جمله اقدامات در دستور کار 
معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهور دانست. مولاوردی در پایان با بیان این 
که هدف از تدوین سند سیاستی اجرایی اشتغال زنان، افزایش مشارکت اقتصادی 
زنان در جامعه بوده، خاطرنشان کرد: ایجاد زمینه افزایش مشارکت اقتصادی زنان 

از جمله دغدغه های جدی دولت در حوزه زنان است.
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انتقادهای لجوجانه از مسئولان اقتصادی کابینه 

ریشه حاشیه سازی ها علیه تیم اقتصادی دولت کجاست؟ 
ترکیب تیم اقتصادی دولت یازدهم از ابتدای معرفی 
کابینه همواره مورد مناقشه منتقدان و مخالفان بوده 

است. 
این مناقشات اکنون نیز که در ماه های پایانی دولت 
هستیم همچنان ادامه دارد و شاید به همین خاطر هم 
همزمان با استعفای وزرای آموزش و پرورش، ارشاد و 
ورزش، شایعات فراوانی درباره تغییر دو عضو اقتصادی 
دولت یعنی علی طیب نیا و محمدرضا نعمت زاده به 
اما نشان داد  این دو وزیر  گوش می رسید.ادامه کار 
رئیس جمهور از عملکرد آنها راضی است و قصد ندارد 

در ماه های پایانی دولت، ترکیب این تیم را تغییردهد.
با این حال اما شاید پرداختن به این پرسش بیراه نباشد 
که چرا مردان اقتصادی کابینه طی این سالها دائما در 
مظان اتهام ناکارآمدی قرارداشتند و رئیس جمهور همواره 
برای انتخاب و حفظ این ترکیب تحت فشار و انتقاد بوده 
است.با مرور انتقادات مطرح شده به تیم اقتصادی دو 
دسته کلی از مسائل را می توان احصاءکرد؛ برخی با اشاره 
به متوسط سن بالای وزرا و مسئولان اقتصادی، این 
تیم را فاقد چابکی و طراوت لازم برای هدایت و اجرای 
سیاستهای دولت خصوصا در شرایط سختی که دولت 
یازدهم کار خود را آغازکرده بود، میدانستند. بیژن زنگنه 
و محمدرضا نعمت زاده از این حیث بیشتر در کانون انتقاد 

قرارداشتند.
دسته ای دیگر از منتقدان، تیم اقتصادی دولت یازدهم 

را جمعی از ژنرالهای اقصادی میدانستند که آمادگی و 
انعطاف لازم را برای کار هماهنگ و تیمی ندارند و همین 
ناهماهنگی، دولت را در اتخاذ و اجرای تصمیمات کلان 

دچار مشکل می کند.
مرور و بررسی آنچه دولت یازدهم طی سه سال و اندی 
که از فعالیتش گذشته بدست آورده یا در دستیابی به 
آن ناکام مانده است، میزان درستی یا نادرستی انتقادات 
مطرح شده را نشان میدهد و می توان درباره آن قضاوت 
کرد.نکته ای که در این میان نباید از کنار آن بسادگی 
گذشت، عملکرد برخی از وزرای اقتصادی دولت است 
که اتفاقا مشمول هیچکدام از دو انتقاد مورد اشاره، نبودند 
و توانسته اند با کمال بهره برداری از فرصت در اختیار، 
اقدامات و کارنامه نسبتا خوب و قابل دفاعی از خود بجا 
بگدارند.علی طیب نیا از جمله این وزراست؛ این وزیر 
اصفهانی دولت که جزو چهره های جوانتر دولت بحساب 
می آید و نسبت به بسیاری از همکارانش در دولت سابقه 
حضور کمتری در سمتهای دولتی داشت در دوران 
فعالیت به عنوان وزیر امور اقتصادی و دارایی نقاط مثبت 

و قابل دفاعی از خود بجا گذاشته است.
گذشته از اقدامات ریز و درشت انجام شده در وزارت 
اقتصاد طی این مدت نکته مهم اصرار و تاکید طیب نیا 
بر هماهنگی با سایر دستگاه های دولتی خصوصا بانک 
مرکزی و سازمان برنامه و بودجه در تمامی جهت گیری ها 

و سیاستها است.

وزارت اقتصاد در دولت یازدهم با وجود اینکه از نظر 
قانونی کنترل بخش بزرگی از نهادها و سازمانها را در 
اختیار دارد همواره در خدمت اهداف کلان و راهبردی 

دولت بوده است.
بدون شک موفقیت دولت یازدهم در کاهش مثال 
زدنی نرخ تورم نتیجه همین هماهنگی و همراستایی 

است.
از سوی دیگر وزیر اقتصاد در این مدت با درک اهمیت 
استراتژیک گلوگاه های مهمی که تحت مدیریت این 
وزارتخانه قرار دارد، تمام تلاش خود را برای افزایش 
کارایی و نقش آفرینی این نهادها مانند گمرک، سازمان 

خصوصی سازی و سازمان امور مالیاتی بخرج داد.
افزایش درآمدهای گمرکی و کاهش قاچاق سازمان 
و  در خصوصی سازی  واگذاریها  روند  پیشرفت  یافته، 
افزایش درآمدهای مالیاتی با جلوگیری از فرارها و ... از 
جمله دستاوردهای درک درست وزیر از اهمیت و نقش 

دستگاه های زیرمجموعه وزارت اقتصاد است.
بی تردید تمام این موفقیت ها به بهای ضرر و خسران 
ذینفعان و رانت خوارانی است که سالها با سوءاستفاده از 
غفلت یا تغافل مسئولان نسبت به چنین ظرفیت هایی به 

کسب درآمدهای کلان و غیرقانونی عادت کرده بودند. 
ریشه بسیاری از تخریب ها و شایعات درباره وزارت 
کانون های  همین  در  هم  را  اقتصاد  وزیر  و  اقتصاد 

رانت جویی باید جستجو کرد.

مصباحی مقدم: 

سرعت حرکت دولت در مسیر خروج از رکود مناسب است
حجت الاسلام مصباحی مقدم می گوید: حقیقت این است 
که در مسیر خروج از رکود از نقطه منفی 6.8 به جایی 
رسیده ایم که امروز نسبت به سه سال قبل می توانیم بگوییم 

وضعیت ما بهبود پیدا کرده است.
حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم از جمله روحانیونی 
است که اشراف خوبی بر اقتصاد دارد و به واسطه سال ها 
حضور در کمیسیون های تخصصی اقتصاد در مجلس شورای 

اسلامی به زیر و بم های اقتصاد ایران آشنا است. 
اگرچه گرایش های سیاسی مصباحی مقدم چندان با دولت 
یازدهم همراستا نیست اما ارزیابی او از عملکرد دولت را می 

توان منصفانه و به دور از سلائق سیاسی دانست. 
در گفت و گویی که با این نماینده سابق مجلس شورای 
اسلامی داشتیم نظر او را در دو مورد از مسائل مهم اقتصادی 
جویا شدیم؛ شرایط پیوستن به FATF و عملکرد دولت در 
ایجاد رشد اقتصادی. در هر دو مورد نیز همانگونه که انتظار 
می رفت حجت الاسلامی مصباحی مقدم موضوعات را از 
زوایای مختلفی ارزیابی کرد و در مجموع عملکرد دولت را 

مثبت دانست.
الاسلام غلامرضا  با حجت  را  ما  و گوی  مشروح گفت 

مصباحی مقدم در کافه خبر بخوانید:
یکی از انتقاداتی که پس از اجرای برجام به دنبال 
وارد می شد و همچنان نیز مطرح می شود، ناملموس 
بودن شواهد و قرائن رفع تحریم ها است. این انتقادات 
در حالی مطرح می شد که دولت به شدت درگیر رفع 
موانع سیاسی اجرای برجام بود که یکی از مهمترین 
 . بود   FATF سیاه  لیست  در  ایران  حضور  آن ها 
خوشبختانه اکنون ایران از این فهرست به صورت 
موقت خارج شده است ولی باز هم به دولت انتقاد 
می شود که نباید به قوانین این گروه توجه کند. از نظر 
شما اصولا ما برای اینکه به اقتصاد دنیا متصل شویم 
نیاز به رفع این مانع و خروج از لیست سیاه داریم یا 

خیر ؟
گزارش های FATF از مستنداتی تهیه می شود که میزان 
پایبندی کشورها را به اجرای قوانین ناظر بر مبارزه با پولشویی 
و تأمین مالی تروریسم نشان می دهد. در ایران این دو قانون 
تصویب شده و در حال اجرا است. در قانون پولشویی آمده 
وارد سیستم مالی شود و  پولهای قاچاق  نباید  است که 
موسسات مالی و بانکها مکلفند منبع وجوهی را که به سیستم 

وارد می شود، بپرسند.
با اجرای قانون جلوگیری از تامین مالی ترورسیم هم اجازه 
داده نمی شود تروریست ها از طریق سیستم مالی یک کشور 
تأمین مالی شوند. گروههایی چون القاعده، داعش، النصره 
و... جزو آنها هستند که مطابق مبانی سازمان ملل تروریست 

شناخته میشوند. 
ما قبلا این دو قانون را مصوب کرده ایم و حد و حدود آنها 
بسیار شفاف و روشن است. اگر در چارچوب این دو قانون 

FATF از ما انتظاراتی داشته باشد نباید از آن پرهیز کنیم 
ولی اگر فراتر از این دو قانون ورود کند باید محکم بایستیم. 

تاکیدش طی  تمام  بین المللی  نهاد  این  که  آنجایی  از 
سالیان گذشته این بود که این دو قانون در کشور ما تصویب 
شود، آیین نامه این دو قانون را هم پس از تصویب و تدوین 
به ملاحظه آنها رسانده ایم. اشکال کار در عملیاتی شدن 
خواسته هایی فراتر از این دو قانون است. به عنوان مثال گفته 
می شود ما در قانون مبارزه با تامین مالی تروریسم بر اساس 
قانون اساسی داریم که گفته شده احزاب و گروه هایی را که 
برای استقلال خودشان مبارزه می کنند و برای مبارزه با 

اشغالگران قیام کرده اند تروریست نمی دانیم. 
گفته شده است اما من نمی دانم آنها خواسته اند این تبصره 
برداشته شود! اگر این خواسته مطرح شده باشد قطعا نباید 
به آن تمکین کرد. محکم مقابل آن می ایستیم و می گوییم 
این مقتضای قانون اساسی ما است و بلکه بالاتر از آن، این 
مقتضای دیدگاه های شرعی و ایدئولوژی ما است که بر اساس 
آن نظام جمهوری اسلامی را بنا کرده ایم و از آن به هیچ عنوان 

کوتاه نخواهیم آمد.
 پس از نظر شما قبول شرایط و پیوستن به این گروه 

بین المللی لزومی ندارد؟
یا  بخواهیم  ما  نیست  ما  پیوستن  اصلی  ظاهرا مسئله 
نخواهیم. آنها ما را در رتبه بندی خودشان رتبه می دهند و این 
رتبه را خواهند داد چه قبول کنیم و چه قبول نکنیم و البته 
دولت ها و شرکت های کشورهای مختلف دنیا بر اساس چنین 

رتبه بندی با ما وارد تعامل می شوند.
در حال حاضر ما را از لیست سیاه خارج کرده اند به صورت 

موقت نه مشروط، تا ببینند مجموعه شفاف سازی هایی که 
باید انجام دهیم را به عمل می رسانیم یا خیر. اگر مجموعه 
شفاف سازی ها را داشتیم به لیست سفید که 28 کشور 
هستند انتقال پیدا کنیم. البته میدانید که اغلب کشورها 
در لیست خاکستری هستند ولی دنیا با آنها تعامل دارد. 
گمان می کنم بهتر است ما اصرار نداشته باشیم که به لیست 
سفید برسیم همین که از لیست سیاه آنها بر اساس تصویب 
این دو قانون و آیین نامه های مرتبط با آنها خارج شده ایم و 

شفاف سازی هایی که انجام داده ایم کفایت می کند.
دولت پیش بینی کرده امسال حدود 5 تا 8 درصد 
رشد اقتصادی خواهیم داشت. این موضوع بر اساس 
بررسی های بانک جهانی و صندوق بین المللی پول 
احتمال تحقق این رشد وجود دارد. از نگاه شما با توجه 
به بودجه و برنامه های دولت این امر محقق خواهد شد 

یا نه؟
ما یک سال پایه داریم که اگر آن سال پایه یعنی سال1390 
مبنا قرار بگیرد، ما هنوز به نقطه رشد اقتصادی آن نرسیده ایم 
و امسال با همه تلاش هایی که دولت داشته باز هم نخواهیم 

رسید.
اگر بخواهند نرخ رشد را با توجه به سال 90 در نظر بگیرند 
ما هنوز در شرایط نرخ رشد منفی یا حداکثر صفر هستیم. 
گرچه نسبت به سال 92 که سال 8 پله پایین آمدن ما از نظر 
رشد اقتصادی بود و تجربه رشد منفی 6.8 داشتیم، حدود 5 
درصد رشد خواهیم داشت. حقیقت این است که در مسیر 
خروج از رکود از نقطه منفی 6.8 تا به جایی رسیده ایم که 
امروز نسبت به سه سال قبل می توانیم بگوییم وضعیت ما 

مقداری بهبود پیدا کرده است.
علاوه بر اینکه بخشی از آنچه تحقق پیدا کرده مدیون 
فروش نفت بیشتر بوده است و بخش دیگری هم مدیون رشد 
تولید در بنگاه های صنعتی بزرگ کشور ما مانند خودروسازها. 
بخشی دیگر هم مدیون رشد بخش کشاورزی ما است که 
اتکایی به منابع خارجی و واردات مواد اولیه نداشته و بسیار 

کم بوده است.
 رشد اقتصادی امسال ما اگر نسبت به سال پایه 90 
هیچ نبود، اما از تعمیق بیشتر رکود قطعا پیشگیری 
شده است. آیا می توان این پیشگیری از رشد منفی 
بیشتر را در عملکرد دولت مثبت دانست؟ ضمن اینکه 
بخش مهمی از مشکلات در اقتصاد ناشی از تورم است 
که شما در توضیحاتتان به کنترل و مهار آن اشاره 
نکردید. آیا تورم و کاهش آن به نسبت سال پایه 90 را 

نمی توان دستاورد مهمی تلقی کرد؟
بنده با آقای طیب نیا در اینکه مبارزه با تورم در اولویت است 

کاملا موافقم. 
من هم معتقد هستم تا تورم را مهار نکنیم رشد مثبت تحقق 
پیدا نمی کند. رشد واقعی با تورم بالا محقق نمی شود. چون 
هرچه شما هزینه کنید برای رشد به جای اینکه به سمت 
تولید برود به سمت هزینه های نامولد و سرمایه گذاری های 
نامولد سوق پیدا می کند بنابراین باید این اقدام را مثبت تلقی 
کرد. برقراری آرامشی بر اقتصاد کشور حاکم شده قطعا نقطه 
قوت دولت آقای روحانی است. همچنین نرخ ارز که نوسانات 
بسیار بالایی داشت به آرامش رسیده و نوسان اندکی دارد 
بسیار مثبت تلقی می شود. البته مقدار پول در گردش با 
نرخ رشد بالا دنبال شده که به نظر من جای مناقشه دارد و 
نباید این مقدار ما شاهد رشد نقدینگی می بودیم. این رشد 
نقدینگی در کاهش نرخ تورم تاثیرگذار بوده و البته از فواید و 
منافع رشد نقدینگی هم نباید غافل باشیم چرا که این رشد 
نقدینگی معلول عملکرد ناکارآمد سیستم بانکی است. این 
موضوع معلول معوقات بانکی است که از نظر حسابداری رشد 

نقدینگی نشان می دهد نه از نظر واقعی. 
وقتی می گوییم از نظر حسابداری یعنی این نقدینگی آن 
چیزی نیست که قابلیت بهره برداری برای هدایت به سمت 
تولید داشته باشد برای همین هم دست دولت خالی است از 
اینکه بخواهد از این نقدینگی جهت حمایت از صنعت و تولید 
استفاده کند. بنده اعتقاد دارم جهات مثبتی در عملکرد دولت 
یازدهم وجود دارد که نمی توان از آنها چشم پوشی کرد. اما با 

نقد جهات منفی هم میتوان اشکالات را تذکر داد.
البته این را هم باید بگویم حدود 80 تا 85 درصد مشکلات 
اقتصادی ما ربطی به ظرفیت های خارجی ندارد بلکه به 
ظرفیت های داخلی خودمان مربوط می شود و معنای عمومی 
این سخن این است که اگر دولتمردان ایران اهتمام خودشان 
را بر حل مشکلاتی که عامل داخلی دارد بگذارند موفق تر 

خواهند بود.

رئیس خانه صنعت، معدن و تجارت ایران:

بانک ها هیچ  ریسکی را در شراکت با 
تولیدکننده نمی پذیرند

رئیس خانه صنعت، معدن و تجارت ایران با اشاره به برخی مشکلات موجود 
بین بانک ها و صنعت گران اظهار کرد که بانک ها هیچ گونه ریسکی در شراکت با 
تولیدکننده نمی پذیرند. بانک به کسی تسهیلات می دهد که وثیقه سهل الوصول 

داشته باشد.
سیدعبدالوهاب سهل آبادی در همایش ملی صنعت، کارآفرینی  و حمایت 
قضایی از سرمایه گذاری با رویکرد اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل در دادگستری 
خراسان رضوی با بیان اینکه اگر واحدهای تولیدی فعال باشند، آسیب های 
اجتماعی کاهش خواهد یافت، اظهار کرد: اگر ما امروز می بینیم صنعت نیازمند 
کمک است، این بدان معنا نیست که این نیاز همیشگی باشد. وی ادامه داد: 
باید قوانین و استراتژی صنعت مشخص شود و شبکه توزیع کشور به کمک 
شبکه تولید بیاید. اگر واحدهای صنفی از عرضه کالاهای خارجی حمایت نکنند، 
بسیاری از مشکلات کاهش خواهد یافت. این درست است که در بازار رقابت 
وجود دارد، اما باید توجه داشت که ما در شرایط مساوی نیستیم که انتظار 
رقابت از ما وجود داشته باشد. رئیس خانه صنعت، معدن و تجارت ایران تاکید 
کرد: نرخ تامین اجتماعی در ایران با هیچ کجای دنیا قابل رقابت نیست و شرایط 
رکود به واحدهای صنعتی اجازه پرداخت بدهی ها به این مجموعه را نمی دهد و 
به همین جهت مداوما بخش صنعتی جریمه می شود. سهل آبادی اضافه کرد: 
تامین اجتماعی به همین جهت دفترچه های کارگران را تمدید نمی کند و فشار 
بر تولیدکننده چند برابر می شود. بانک هایی هستند که اجازه تهاتر طلب را 
نمی دهند و پس از گذر زمان و افزایش مبلغ دیرکرد آن، تهاتر را اجرا می کنند.  

وی خاطرنشان کرد: من تولیدکننده ای را می شناسم که 75 میلیارد تومان از 
دولت طلبکار است، اما حامل های انرژی برای مجموعه تولیدی وی قطع است. 
رسالت بخش صنعت ایجاد اشتغال است. امروز اصلی ترین جایی که مانع فعالیت ما 
شده، دولت است؛ با این حال ما انتظار نداریم که آن ها برای کمک به ما از محدوده 
قوانین خارج شوند. رئیس خانه صنعت، معدن و تجارت ایران بیان کرد: اکثر بانک ها 
خلاف می کنند و از صنعت گر قرارداد سفید امضا می خواهند. به عنوان نمونه یکی از 
صنعت گران را برای پرداخت تسهیلات مجبور کرده اند به بخشی از تسهیلات خود 
را  برای شرکت  در قرعه کشی بانک هزینه کنند.   سهل آبادی با بیان اینکه در یک 
کلام بانک ها ما را اذیت می کنند، گفت: حتی در نحوه محاسبات بدهی ها بانک ها 
مرتکب خلاف می شوند و ما ناچاریم هر آنچه که آن ها می خواهند را امضا کنیم. 
وی خاطرنشان کرد: اگر هیات های سازش بین خانه های صنعت و دادگستری ها 
ایجاد شود، قطعا بسیاری از مشکلات حل و فصل خواهد شد. انتظار ما این است که 

قضات هیات های حل اختلافات مالیاتی حضور گرم تری داشته باشند.  

رئیس اتاق ایران:

ممنوع الخروج کردن بدهکاران
 باید با حکم قاضی باشد

به گفته رئیس اتاق ایران، بانک ها برای وصول مطالبات خود از حربه ممنوع الخروج 
کردن تولیدکننده استفاده می کنند که به نظر ما حکم ممنوع الخروجی فقط به 

دست قاضی باید صادر شود.
غلامحسین شافعی در حاشیه برگزاری همایش ملی صنعت، کارآفرینی 
و حمایت قضایی از سرمایه گذاری با رویکرد اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل در 
دادگستری خراسان رضوی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: قوانین زیادی در 
کشور وجود دارد که مخل تولید بوده و بزرگترین مانع تولید محیط کسب و کار 
است. فضای اقتصادی در کشور ما آزاد است، اما برای فعالیت آن موانع فراوانی 
وجود دارد که باید رفع شود.وی ادامه داد: برای رفع این موانع بسترسازی مناسب 
صورت نگرفته، در حالی که بهبود فضای کسب و کار می تواند به حرکتی جهشی 
در اقتصاد کشور کمک کند.  شافعی تاکید کرد: در شرایط کنونی مناسب شدن 
فضای کسب و کار و از بین بردن تورم مقررات اقتصادی باید به عنوان دستورکار 
مورد توجه قرار گیرد. باید در مدیریت کشور برای جذب سرمایه گذاری ها خصوصا 
سرمایه گذاری های خارجی محیط مناسبی فراهم کرد.رئیس اتاق مشهد با بیان 
اینکه این قوانین متورم مخل تولید هستند، تصریح کرد: یکی از مسائلی که 
در همایش امروز به آن اشاره شده، مشکلات بانک ها با بخش خصوصی است. 
به عنوان نمونه بانک ها برای وصول مطالبات خود از حربه ممنوع الخروج کردن 
تولیدکننده استفاده می کنند که به نظر ما حکم ممنوع الخروجی فقط به دست 

قاضی باید صادر شود.
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فولاد 1 - استقلال 1

اخراجی برانکو دو امتیاز را گرفت
تیم فوتبال استقلال که در سه هفته گذشته رقابت های لیگ برتر به پیروزی 
رسیده بود در هفته دهم برابر فولاد به تساوی رسید تا با یک امتیاز اهواز را ترک 

کند و فرصت رسیدن به رده سوم را از دست بدهد.
آخرین دیدار از روز نخست هفته دهم شانزدهمین دوره رقابتهای لیگ برتر 
شامگاه روز پنجشنبه بین تیم های فولاد خوزستان و استقلال تهران در ورزشگاه 
غدیر اهواز برگزار شد و با تساوی یک بر یک به پایان رسید. جابر انصاری)35( 
برای استقلال و ساسان انصاری)78( برای فولاد گل زدند.شاگردان علیرضا 
منصوریان که در سه هفته اخیر لیگ برتر توانسته بودند به سه برد دست پیدا 
کنند و خود را به رده های بالای جدول برسانند، در نیمه اول دیدار برابر فولاد به 
یک گل رسیدند و می توانستند با این پیروزی 16 امتیازی شوند و تا رده سوم 
جدول رده بندی صعود کنند.اما در نیمه دوم نعیم سعداوی دست به تعویض 
های خوبی زد و توانست در دقایق پایانی گل خورده را جبران کند. این گل را 
بازیکنی زد که ابتدای فصل در تیم پرسپولیس حضور داشت اما برانکو او را کنار 
گذاشت تا جا برای بازگشت رامین رضاییان باز شود.ساسان انصاری که ابتدای 
لیگ شانزدهم به پرسپولیس پیوسته بود بازهم برای فولاد گل زد و این بار گلی 
زد که هم نوار پیروزی های استقلال را قطع کرد و هم باعث شد تیمش از یک 

شکست خانگی فرار کند.

صبا 2- پدیده 3؛

شکست خانگی صبا مقابل پدیده
تیم فوتبال پدیده مشهد موفق شد صبا را در قم شکست دهد.

 دیدار صبای قم و پدیده مشهد در چارچوب هفته دهم مسابقات لیگ برتر 
فوتبال از ساعت 16:۴5 روز )پنجشنبه( در ورزشگاه یادگار امام قم برگزار شد که 
این مسابقه در پایان با پیروزی 3 بر 2 تیم مشهدی همراه بود.محسن یوسفی در 
دقیقه 18، مهرداد کفشگری در دقیقه 59 از روی نقطه پنالتی و یونس شاکری 
در دقیقه 85 برای پدیده و احمد حسن زاده در دقیقه 81 از روی نقطه پنالتی و 
کیوان امرایی در دقیقه ۴+90 برای صبا گلزنی کردند. رضا عنایتی هم در دقیقه 
۴2 یک پنالتی را برای صبا از دست داد.مهرداد کفشگری، حسین زامهران، 
ابوالحسن جعفری از پدیده و هاشم بیک زاده از صبا از سوی تورج حق وردی داور 

این بازی با کارت زرد جریمه شدند.

ماشین سازی 1 - پیکان ۴؛

پنجمین باخت پی درپی ماشین سازان
پیکان در نخستین بازی از هفته دهم مسابقات فوتبال لیگ برتر باشگاه های 

کشور موفق به شکست ماشین سازی شد.
هفته دهم مسابقات فوتبال لیگ برتر باشگاه های کشور با برگزاری دیدار 
تیم های ماشین سازی تبریز و پیکان تهران از ساعت 1۴:30 روز )پنجشنبه( در 
ورزشگاه اختصاصی تراکتورسازی تبریز آغاز شد که در پایان، شاگردان جلالی 
موفق شدند با نتیجه ۴ بر یک برابر میزبان خود به برتری برسند.امین قاسمی نژاد 
در دقیقه 7 از روی نقطه پنالتی برای ماشین سازی گل زد و سپس گادوین منشا 
)10 و 89(، سجاد آشوری )30( و محمد نصرتی )62 - گل به خودی( چهار گل 
پیکان را به ثمر رساندند.با این شکست ماشین سازی همچنان قعرنشین شش 
امتیازی جدول رده بندی لیگ برتر باقی ماند و پیکان نیز با 15 امتیاز به رده سوم 

جدول صعود کرد. قضاوت این دیدار را علی صفایی برعهده داشت.

گسترش 0 - تراکتور 2

تراکتورسازی فاتح دربی تبریز شد
تراکتورسازی تبریز مقابل گسترش فولاد به پیروزی رسید و سه امتیاز این 

دربی حساس را به حساب خود واریز کرد.
دو تیم گسترش فولاد و تراکتورسازی از ساعت 1۴:۴5 روز پنجشنبه در ورزشگاه 
اختصاصی گسترش فولاد )بنیان دیزل( به دیدار هم رفتند که تراکتورسازی 
موفق شد با حساب 2 بر صفر از سد حریفش عبور کند.ادرلوسیانو ادینیو در دقایق 
۴2 و ۴6 زننده دو گل تراکتورسازی بود. در ادامه، گسترشی ها چند موقعیت 
خوب داشتند که همه این فرصت ها را از دست دادند و در نهایت با حساب 2 
بر صفر شکست را پذیرفتند.این بازی که با قضاوت سیدرضا مهدوی همراه بود، 
برای مهدی کیانی و کرار جاسم از تراکتورسازی اخطار به همراه داشت. بابک 
حاتمی مدافع راست گسترش فولاد در دقیقه 90 پس از دریافت دو کارت زرد، 
اخراج شد.با این نتیجه، تراکتورسازی 20 امتیازی شده و به صدر جدول رده بندی 

برگشت. همچنین گسترش فولاد با 9 امتیاز به کار خود ادامه می دهد.

سایپا 1 - سپاهان 1؛

 بازگشت شاگردان فرکی در آخرین ثانیه ها
تیم فوتبال سپاهان در حالی در دقایق پایانی گل تساوی را دریافت کرد که 

برای اولین بار در این فصل در آستانه کسب دو پیروزی پیاپی بود.
دیدار دو تیم سایپا و سپاهان که می رفت با پیروزی شاگردان ویسی همراه 
باشد در ثانیه های پایانی با شوت حامد شیری سرنوشت دیگری پیدا کرد تا گل 
موسی کولیبالی برای پیروزی سپاهان کافی نباشد. عبدا.. ویسی در آستانه کسب 
اولین دو پیروزی پیاپی خود در این فصل قرار گرفته بود که حامد شیری بازیکن 

تیم سایپا این اجازه را به او نداد.

سیاه جامگان 2 - نفت 2؛ 

اولین امتیاز خداداد
مشهدی ها موفق شدند در اولین دیدار خود، پس از تغییرات در کادرفنی، به 
اولین امتیاز دست پیدا کنند، آنها در این بازی موفق شدند نفتی های بالانشین 

را متوقف کنند.
سیاه جامگان که در هفته های اخیر حواشی بسیاری حول تیم خود می دیدند 
در نهایت به تغییر کادر فنی خود رضایت دادند و فرهاد کاظمی جای خود را به 
خداداد عزیزی داد، مشهدی ها دیروز و در اولین دیداری که خداداد را به عنوان 
مسئول فنی خود می دیدند در خانه از علی دایی و یارانش پذیرایی کردند و 
موفق شدند آنها را با تساوی دو بر دو متوقف کنند تا عزیزی به اولین امتیاز خود 

بعد از مدت ها در لیگ برتر برسد.

پرسپولیس 1 - نفت آبادان 0؛

بازگشت ارتش برانکو به صدر
تیم  فوتبال پرسپولیس با شکست صنعت نفت آبادان صدر جدول را حفظ کرد.

تیم های پرسپولیس و صنعت نفت آبادان در ادامه دیدارهای هفته دهم لیگ 
برتر از ساعت 16:۴0 روز )جمعه( در ورزشگاه آزادی به مصاف هم رفته اند که 
این دیدار با نتیجه یک بر صفر به سود سرخپوشان به پایان رسید. مهدی طارمی 

در دقیقه 86 زننده گل پرسپولیس بود.
.

ذوب آهن 2 - اس.خوزستان 0؛

روز خوش ذوب بدون یحیی
تیم ذوب آهن موفق شد با دو گل زیبا توسط احسان پهلوان و مهدی رجب 

زاده استقلال خوزستان را شکست بدهد.
 دو تیم ذوب آهن و استقلال خوزستان از ساعت 16:۴5 دقیقه دیروز در 
ورزشگاه فولاد شهر به مصاف یکدیگر می روند. این دیدار می تواند تکرار 
دیدار سوپر جام باشد، دیداری که استقلال خوزستان موفق شد با نتیجه 0-2 
جلو بیفتد اما در پایان با نتیجه ۴-2 به سود ذوب آهن به پایان رسید. البته 
استقلالی های خوزستان برد قهرمانی خود را در ورزشگاه غدیر برابر همین ذوب 

آهن پیروز شدند.

شنبه -هشتم آبان ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4133

 کی روش:

 منتظر عابدینی می مانم تا پولم را بدهد و اخراجم کند
سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان گفت: بعد 
از دیداری که ملی پوشان با برانکو تمرین کرده و 

بازی را مساوی کردند، تیم ملی مقصر شد!
 کارلوس کی روش عصر روز )پنجشنبه( در 
نشستی خبری ضمن بیان این مطلب اظهار 
داشت: همه چیز خیلی شفاف است. در چند روز 
گذشته چند صحبت رسانه ای داشتم، همچنین 
با رسانه خودم. من تمام اتفاقات درون و بیرون 

زمین را مورد آنالیز قرار داده ام.
فرصت برگزاری تنها بازی دوستانه تا 

پایان سال را از دست دادیم
وی افزود: صحبت های بنده مبنی بر این بود 
که یک واقعیت ساده را بگویم. فرصتی داشتیم تا 
یک بازی تدارکاتی داشته باشیم و می توانستیم 
هماهنگی های لازم را انجام بدهیم تا بازی برگزار 
شود، اما نتوانستیم. تنها فرصت برگزاری بازی تا 
انتهای سال را نتوانستیم هماهنگ کنیم و در این 

زمینه شکست خوردیم.
بازیکنان جوان تجربه یک بازی دوستانه 

بین المللی را از دست دادند
سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان همچنین 
تصریح کرد: اردو، بازی تدارکاتی دوستانه صفر 
بود و این واقعیتی است که نمی توانیم آن را پنهان 
کنیم. شما فرصت انجام یک بازی تدارکاتی را 
برای  این فرصت می توانست  دادید.  از دست 
آماده سازی بازیکنان جوان مثل ترابی، کریمی و 
چند نفر دیگر باشد و اینها می توانستند تجربه 
یک بازی خوب بین المللی را داشته باشند، اما 

این فرصت از دست رفت.
خودم هم جز همین »ما«یی هستم که 

شکست خورده است
سرمربی پرتغالی تیم ملی ادامه داد: مطلبی که 
عرض کردم، اگر دقت کنید، گفتم ما شکست 
خوردیم در راستای هماهنگی بازی تدارکاتی و 
اشاره ای به هیچ کس نداشتم. خودم هم جزیی 
از همین ما هستم. ما در این زمینه شکست 
خوردیم، در زمینه داشتن یک بازی تدارکاتی 

و اردوی مناسب.
باز هم تقصیر را گردن گربه یا چیزهای 

دیگری می اندازیم!
طبق  الان  شد:  یادآور  ادامه  در  کی روش 
روال پنج سال گذشته و همان طور که همیشه 
توجیهات و بهانه های مختلفی را ارائه دادیم، باز 
هم تقصیر را گردن گربه یا چیزهای دیگری 
می اندازیم و آخر سر هم می گوییم تقصیر کسی 
نیست، ولی واقعیت این است که ما شکست 
ما  اردو.  یک  کردن  هماهنگی  برای  خوردیم 
همه  تقصیر  شکست  این  خوردیم.  شکست 

ماست.
فدراسیون را ترک نمی کنم تا عابدینی 

بیاید و پول های ما را پرداخت کند!
افرادی  اتفاقات،  این  از  بعد  افزود:  وی 
صحبت هایی را مطرح می کنند که اطلاعات لازم 
را ندارند و این صحبت ها، هیچ ارتباطی به آنها 
ندارد. اشاره من به عابدینی و شیعی به خصوص 
و  حقوق  که  گفته اند  ایشان  است.  عابدینی 
مزایای مان را دریافت کرده ایم، اما این طور نیست. 
ما پنج شش ماه است که پولی نگرفته ایم. من 
فدراسیون را ترک نمی کنم تا ایشان بیایند و 

پول های ما را پرداخت کنند!
ما در منزل نمی نشینیم که جوجه کباب 

و نوشابه بزنیم و چاق شویم!
سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان همچنین 
تصریح کرد: همه ما، بنده و کادرم، از لحاظ 
مالی لاغر هستیم. این هم به خاطر آن است که 
حقوق ها را سر موقع دریافت نکرده ایم. ما حقوق 
نگرفتیم، اما بدون حقوق کار کردیم. ما در منزل 
نمی نشینیم که جوجه کباب و نوشابه بزنیم و 

چاق شویم!
ما می خواهیم بدانیم حقوق مان کجاست

وی افزود: حالا جدی و بدون شوخی می گویم 
علی رغم اینکه سعی کردم با شوخی حرف بزنم، 
اما حرفم جدی است. عابدینی گفته حقوق مان 
بدانیم حقوق مان  را گرفته ایم. ما می خواهیم 
کرده،  مطرح  عابدینی  دوم  مطلب  کجاست. 
جدی تر است. بنده اینجا در فدراسیون خواهم 
ماند در انتظار آقای عابدینی. عابدینی گفته بعد 
از بازی با سوریه مسائلی است که مطرح خواهد 
کرد. بعد از بازی سوریه مسائلی است که ما باید 
حل کنیم و تکلیف را همان موقع حل می کنیم. 
صحبت  البته  است.  گفته  عابدینی  را  اینها 

جدیدی برای من نیست.
تهدیدهای عابدینی را قبلًا از اسدی 

شنیده بودم
این مربی پرتغالی یادآور شد: بنده همین نوع 
تهدیدها را از زبان دکتر اسدی قبلًا شنیده ام و 
هیچ مسئله ای نیست که ما بخواهیم بعد از بازی 
با سوریه حل کنیم. زمان حل مسائل، امروز و 
همین الان، اینجاست. من اینجا منتظر آقای 
عابدینی هستم و رودررو منتظرم که بیایند و 
بگویند چه مسائلی را قرار است در آینده حل 
کنند. همین تهدیدها را در گذشته از اسدی 
شنیدم و از این به بعد با این تهدیدها مدارا 

نخواهم کرد.
عابدینی پول مان را بدهد بعد از آن 

آماده ام که مسائل را حل کنیم!
کی روش در ادامه گفت: هنوز زمان داریم. 
عابدینی  امیدوارم  و  است  عصر   6:20 الان 
بگوید چه  مرد  مثل  و  باشد  داشته  شهامت 
مسائلی وجود دارد که بعد از بازی با سوریه حل 
خواهد شد. امیدوارم او در جایگاه سرپرست 
کمیته اقتصادی و مارکتینگ فدراسیون فوتبال 
مسئولیت را بپذیرد و پول هم بیاورد تا به ما 
بدهد. بعد از پرداخت پول، آماده ام که مسائل 

را حل کنیم.
بعد از بازی با سوریه زمان ندارم و 
می خواهم امروز مسائل را حل کنم

این گونه  کرد:  اضافه  ملی  تیم  سرمربی 
تهدیدها، تهدیدهایی است که چند ماه قبل 
در  جدیدی  تیم  الان  اما  شنیدم،  اسدی  از 
فدراسیون مستقر شده است. متأسفانه بعد از 
بازی با سوریه زمان ندارم و می خواهم امروز 
به  به همین خاطر هم  را حل کنم.  مسائل 

فدراسیون آمده ام.
منظورم از »زرنگ خیابانی« استادانی 

است که توجیهات و بهانه می آورند
وی افزود: اگر شما بخواهید متوجه شوید که 
چرا الان اردو و بازی دوستانه نداریم، توجیهات و 
بهانه های زیادی خواهید شنید و در آخر مقصر 
هیچ کس نیست و تقصیر را کسی قبول نمی کند. 
همیشه دود مشکلات در چشم تیم ملی می رود و 
تیم ملی ضرر می کند بابت این اتفاقات. پیامی که 
گفتم »زرنگ خیابانی« در مورد استادانی است 
که توجیهات و بهانه می آورند. ما با این توجیهات 
و بهانه ها به جام جهانی صعود نمی کنیم. شما با 
برنامه مدون، آماده سازی و تدارک می توانید این 

کار را انجام دهید.

برانکو وقتی نتیجه نمی گیرد از ما ایراد 
می گیرد!

»در قطر سرمربی تیم ملی را تغییر می دهند، 
اما در ایران همه چیز فرق دارد«، کی روش با بیان 
این جمله ادامه داد: یک مربی مثل برانکو وقتی 
نتیجه می گیرد، در مورد تیم ملی حرفی نمی زند، 
اما تا وقتی نتیجه نمی گیرد، از ما ایراد می گیرد. 
ما باید یاد بگیریم که گذشت داشته باشیم. من 
اولین نفری هستم که دست مربیان را می فشارم.
هر بار که یک بازی داریم صحبت هایی 

علیه تیم ملی مطرح می شود
وی افزود: بنده به نمایندگی از هواداران تیم 
ملی فوتبال ایران می خواهم تشکر کنم از برانکو، 
قلعه نویی، فرکی و تک تک مربیانی که در فوتبال 
ایران کار می کنند. باید از همه مربیانی که در 
لیگ کار می کنند، تشکر کنیم اما در مورد اردوها 
کاری نمی توانیم انجام دهیم. ما برای هر بازی یک 
اردوی خوب داریم که اگر در برگزاری آنها اختلال 
به وجود بیاید، قابل قبول نیست. هر بار که یک 
بازی داریم، دقیقاً صحبت هایی که علیه تیم ملی 
است منتشر می شود، ولی بعدها وانمود می کنند 
که افراد روشن گونه هستند و با دل روشن این 

حرف ها را می زنند و هرگز مقصر نیستند.
 وقتی پرسپولیس مساوی می کند تیم 

ملی مقصر می شود!
سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان خاطر نشان 
کرد: ما از این دوگانگی خسته شده ایم. بازی آخر 
پرسپولیس، اولین بازی پرسپولیس بعد از دیدار 
ایران مقابل کره جنوبی هیچ مشکلی نداشتند. 
بعد از بازی که ملی پوشان با برانکو تمرین کرده 

و بازی را مساوی کردند، تیم ملی مقصر شد!
 عابدینی همین امروز بیاید و مرا

 اخراج کند
آقای  از  داشت:  اظهار  همچنین  کی روش 

عابدینی که مرا تهدید کرده تصمیم اخراج مرا 
بعد از بازی با سوریه عملی می کنند، خواهش 
می کنم بیایند و امروز مرا اخراج کنند. منتظر 

ایشان در فدراسیون هستم.
 به تاج گفتم برای جدایی از تیم ملی چه 

دلایلی دارم
توضیح  آرامش  کمال  با  کرد:  اضافه  وی 
می دهم و شما هم به حرف های من با آرامش 
گوش بدهید. چند روز قبل به دلایل شخصی 
فدراسیون  ریاست جدید  به  بنده  و حرفه ای 
توضیح دادم که چه دلایلی دارم برای جدایی 
از تیم ملی. تمامی ادله ها را برای ایشان توضیح 
دادم که شخصی و حرفه ای بود. آقای رئیس با 
کمال آرامش گفت همه چیز حل خواهد شد. 
اگر مشکلات حل نشده، از بنده نپرسید. بنده 
یک توافقی دارم و الان فدراسیون کاری دارد که 

باید انجام دهد.
 فدراسیون بر خاکستر نشسته و با 

مشکلات عدیده ای روبه رو بود
سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان همچنین 
تصریح کرد: کادر ما دلسوزانه، با کمال تعهد، 
شبانه روز و بدون دریافت حقوق برای تیم ملی 
کار می کند. تاج تلاش های متمادی و زیادی 
پیشرفت  و  رشد  حاصل  که  می دهد  انجام 
خاکستر  بر  فدراسیون  می شوند.  فدراسیون 
نشسته و با مشکلات عدیده ای روبه رو بود. ما 
در کنار تاج، تلاش می کنیم تا زندگی خود را 
تحت تأثیر قرار دهیم، کار کنیم و باعث پیشرفت 
فوتبال ایران شویم. غیرقابل مدارا هستند برخی 
افراد که اطلاعی از شرایط ما ندارند می آیند و 

اظهارنظر می کنند.
 وی پدر اسدی در فدراسیون بود 

مرا تهدید به اخراج کرد!
وی ادامه داد: عابدینی گفته است همه چیز 
هست،  اردو  هست،  پول  اینکه  و  می داند  را 
بازی تدارکاتی هم هست و بنده هم قرار است 
اخراج شوم! حالا من منتظر هستم تا ببینیم 
پول کجاست و بعد مرا اخراج کنند. دقیقاً مثل 
تهدید کرد.  مرا  قبل  ماه  اسدی که در چند 
وقتی پدر ایشان )علی کفاشیان!( در فدراسیون 
بودند، تهدید کردند که بنده را اخراج کنند! 
دلایلی را آوردند که بنده نتوانستم تأثیری بر 
فوتبال ایران بگذارم و کاری انجام دهم. دقیقاً با 
همین صحبت ها و همین پیام ها گفتند مربیان 
سطح بالا و خوبی داریم و تمام بازیکنان جوان 
و دستاورد کادرهای ایرانی هستند و دقیقاً مثل 

صحبت های اسدی.
 نوع صحبت کردن عابدینی

 شبیه به ترابیان است
کی روش در خاتمه تصریح کرد: آقای عابدینی 
هم می گوید کاری نکرده ام و واجدالشرایط برای 
کار در فدراسیون و تیم ملی ایران نیستم. چون 
بعد از بازی با سوریه وقت دیدار با عابدینی را 
ندارم، می خواهم امروز حرف های او را بشنوم. 
ایشان گفته اند مسائلی هست که باید بگویم. 
به حرف های  نوع صحبت کردن،  شبیه  این 
ترابیان است. من منتظر عابدینی هستم که تا 
مسائلی که بعد از بازی با سوریه باید حل شود 

را بگویند.

گزارشی از استقامت این روزهای مردی از جنس فوتبال؛

طاقت بیار رفیق...! 
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جوانان ایران سوم آسیا شدند

"طاقت بیار رفیق..." این جمله را خانواده مرحوم ناصر حجازی 
به منصور پورحیدری هدیه داده اند!

شامگاه پنج شنبه در سکوت و آرامش یک بیمارستان، مردی 
بزرگ از جنس فوتبال را روی تخت یکی از اتاق ها دیدم که با 
بیماری سخت و طاقت فرسای خود دست و پنجه نرم می کند؛ 
او درخواب عمیقی فرو رفته بود اما استقامت در چهره اش فریاد 

می زد.
منصور پورحیدری! یکی از پرافتخارترین چهره های فوتبال 
ایران... کسی که خاطرات بزرگی را از دوران بازیگری و مربیگری 
اش داریم، هم در استقلال و هم تیم ملی. استقلالیه دو آتیشه 
محبوب پرسپولیسی ها! این را از ملاقات ها و عیادت هایش 
به خوبی می توان حس کرد. پورحیدری از آن نسلی است که 
فوتبال را عاشقانه و با تعصب بازی می کرد. نسلی که به پیراهن 
تیم محبوش غیرتی دیگر داشت و با زراندوزی در لوای رفتار "به 
اصطلاح حرفه ای" این روزها بیگانه بود و او بی حاشیه ترین 

شان بود...
در جوانی ساکت بود و دم نمی زد، چون می خواست عمرش 
را برای فوتبال بگذارد و سخت است بشنوید مردی چون او با 
گذشت بیشتر از نیم قرن فعالیت، تنها یکسال است که بیمه 
درمانی دارد!  دوستان و هوادارانی پرشور در کنار خانواده ای 
صبور، این روزها برایش دعا می کنند.  قریب به چهل روز است 
در بستر بیماری صعب العلاج خفته و طرفدارانش از قرمز و آبی 
و هر که حبی از او در دل دارد، عیادتی می کنند و از درگاه 
حق تعالی خاضعانه سلامتی و آرامش او را می خواهند. فریده 
شجاعی همسر پودحیدری که خود از چهره های شناخته شده 
مدیریت فوتبال بانوان در ایران است، آرام و شکیبا از محبتهای 
مردم ابراز خرسندی می کند. سیل علاقمندان که به اتاقش 
آمد و شد دارند، صبر پزشکان را تاب آورده تا اما او می گوید 
مشکلی نیست... و همه می توانند از منصورشان عیادت کنند. 
خانم شجاعی درباره رنج این روزهای همسرش می گوید: روزانه 
حدود ۴ نوع آنتی بیوتیک در چندین نوبت به او تزریق می شود 

که تاثیراتش باعث شده عمدتا در خواب باشد. پزشک متخصص 
شیمی درمانی می گوید: "هر کاری از دستمان برمی آمده انجام 
دادیم و دیگر فقط باید دعا کنید." پزشک دیگر اما معتقد است: 
"با تخلیه عفونت ها و تقویت قوای جسمانی، می توانیم به بهبود 
تدریجی امیدوار باشیم." در هر حال به لحاظ درمانی هرآنچه می 
شده را انجام دادیم و حتی آمپول های قوی وارداتی که هزینه هر 
کدام 10 میلیون تومان می شد، نیز برایش استفاده شده است 
و ما اکنون فقط به عنایت خدا و دعای خیر مردم و علاقمندان 
منصور امیدواریم.  او که از بیان صحبت ها و درخواست حمایت 
های مالی مسئولان فوتبالی کشور اکراه دارد، با اصرار درباره 
بیان هرآنچه تاکنون در این باره رخ نیز گفت: این دومین نوبت 
بستری طولانی مدت منصور طی یکسال اخیر است. در دوره 
اول بیمارستان همکاری خوبی داشت و تخفیف 10درصدی به 
ما داد. در این دوره تاکنون هزینه ها بیش از 100 میلیون تومان 
شده که در تدارک تامین آن هستیم. شجاعی در پاسخ به اینکه 
باشگاه استقلال چه سهمی در درمان پیشکسوت خود دارد هم 
توضیح داد: منصور زمانی که سرپرست تیم فوتبال استقلال یا 
حتی به مدت دو سال که سرپرست تیم ملی بود، یک ریال هم 
دستمزد نگرفت و اصلا قراردادی هم نداشت! تنها از دو سال 
پیش بنابر الزام قانونی سازمان لیگ مبنی بر وجود قرارداد برای 
سرپرست تیم ها، باشگاه استقلال قرارداد دوساله ای را با او برای 
سالهای 9۴ و 95 امضا کرد. مبلغ این قرارداد برای هرسال 200 
میلیون تومان است که منصور از جمع مبلغ ۴00 میلیون تومان 
هیچ پولی را تا قبل از بستری دریافت نکرده بود. اما همین چند 
روز پیش از طرف باشگاه مبلغ 70 میلیون تومان بابت بخشی از 
قرارداد به حساب ما واریز کردند اما تا به امروز بحثی تحت عنوان 
پرداخت هزینه های درمان منصور از طرف باشگاه استقلال وجود 
نداشته است. همسر پورحیدری درباره همکاری صندوق حمایت 
از پیشکسوتان ورزشی از فرآیند درمانی کنونی نیز پاسخ داد: 
صندوق حمایت از پیشکسوتان هم قول همکاری داده است اما 
آنها اول نسخه ها و تسویه حساب های مربوطه را می خواهند تا 

بخشی از هزینه ها را در آینده پرداخت کنند که طبیعتا این کار 
منوط به تسویه حساب کامل با بیمارستان است.  شجاعی اما خبر 
خوشحال کننده ای مبنی بر برگزاری بزرگداشتی برای همسرش 
در آینده نزدیک و انتخاب او به عنوان "چهره ماندگار ورزشی" 
داد و در این باره گفت: مسئولان امر در حال گرفتن مجوزی 
برای انتخاب چهره های ماندگار ورزشی مانند چهره های هنری 
هستند. به همین منظور قرار است پس از فراهم شدن مقدمات 
کار، منصور پورحیدری را به عنوان چهره ماندگار ورزشی ایران 
انتخاب کنند که با این حساب او اولین چهره ماندگار در حوزه 

ورزش ایران خواهد بود.
 اما در میان این همه سختی، دلگرمی های مردم و 

خانواده فوتبال، مرهمی است بر دل خانواده
در این میان یادگار گرامی حضرت امام خمینی )س( پنجشنبه 
شب از پورحیدری عیادت کرد. عیادتی که به گفته خانم شجاعی 

مشتاقانه انتظارش را می کشیدند...
حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن خمینی با حضور بر 
بالین منصور پورحیدری از پیشکسوتان پرافتخار تیم فوتبال 
استقلال و سرمربی اسبق تیم ملی ایران، دقایقی از ایشان عیادت 
کرده و جویای احوالشان شد. یادگار گرامی حضرت امام خمینی 

)س( در ضمن این عیادت، درباره ایشان گفت: آقای پورحیدری 
جدا از ویژگی های برجسته و ابعاد وجودی شان که همواره 
بااخلاق و بی حاشیه بودند، از مفاخر فوتبال ایران هستند. ایشان 
خطاب به خانم فریده شجاعی )همسر منصور پورحیدری( افزود: 
ما خاطرات بسیار خوبی از ایشان داریم چه در دوران بازیگری و 
چه مربیگری داریم. آقای پورحیدری جزو فوتبالیست های بزرگ 
و پرافتخار در دهه 60 هستند که موفقیت های مهمی را در رده 
باشگاهی و ملی بدست آورده و بسیاری از ورزشی ها آن را خوب 

به خاطر دارند. 
امام )س(،  نوه حضرت  به پرسش های  پاسخ  شجاعی در 
توضیحاتی را درباره وضعیت جسمانی پورحیدری و پیشینه 
بیماری ایشان داد.در اتاق منصور پورحیدری و درست مقابل 
تخت او بنری با تصویری از او با جمله ای تامل برانگیز! به دیوار 
نصب شده بود که ظاهرا خانواده مرحوم ناصر حجازی چهارشنبه 
آن را به یار قدیمی پدرشان هدیه داده اند. " طاقت بیار رفیق..." 
این جمله بیش از همه ما را به یاد مقاومت های مرحوم حجازی 
برابر بیماری مشابه اش می اندازد و خاطراتی که هنوز از ذهن 
خانواده اش پاک نشده است! حالا اما همه ما در دل همین آرزو را 

برای رفیق فوتبالی مان داریم. " طاقت بیار رفیق..."

تیم فوتبال جوانان کشورمان از صعود به دیدار نهایی مسابقات قهرمانی آسیا بازماند.
در مرحله نیمه نهایی رقابت های فوتبال جوانان قهرمانی آسیا، از ساعت 16:۴5 تیم های 
ایران و عربستان در ورزشگاه خلیفه اسپورت سیتی شهر منامه بحرین به مصاف هم 

رفتند که تیم کشورمان با نتیجه پرگل 6 بر 5 به حریفش باخت.
در این دیدار رضا جعفری در دقیقه ۴5، عارف آغاسی در دقیقه ۴+۴5، رضا شکاری 
در دقیقه 61، مهدی مهدی خانی در دقیقه 75 و رضا کرملاچعب در دقیقه 83 برای 
تیم ایران گلزنی کردند. برای عربستان نیز سامی الناجی )18 از روی نقطه پنالتی و 51(، 
ایمن شفیق الخلیف)۴1( و عبدالرحمان الیامی )1+۴5، 6۴ و 76( برای عربستان موفق 
به گلزنی شدند. بدین ترتیب شاگردان امیرحسین پیروانی که با صعود به نیمه نهایی، 
جواز صعود به جام جهانی را کسب کرده بودند، از راهیابی به فینال بازماندند و به مقام 

سوم مشترک ) با بازنده دیدار ویتنام و ژاپن( رسیدند.
عارف غلامی مدافع تیم ایران در دقیقه 2+90 با دریافت کارت زرد دوم، از زمین اخراج 
شد. قضاوت این دیدار به عهده فو مینگ از کشور چین بود و ما جی)چین( و پارک این 

سون)کره جنوبی( او را در این قضاوت یاری می کردند.
پیروانی: یک پنالتی اشتباه ما را از هدف مان دور کرد

سرمربی تیم ملی فوتبال جوانان پس از پایان دیدار تیمش برابر عربستان 
گفت:گرفتن یک پنالتی اشتباه براحتی ما را از هدفمان در مسابقه دور کرد.

 امیر حسین پیروانی- سرمربی تیم ملی فوتبال جوانان ایران بعد از شکست 6 بر 
5 مقابل عربستان گفت: بسیار ناراحتم زیرا خستگی مسابقات بر تن من و بازیکنانم 
ماند . در ابتدا به سرمربی و بازیکنان تیم فوتبال عربستان بعلت حضور در فینال 
مسابقات تبریک می گویم. اما قبل از آغاز صحبت هایم یک درخواستی دارم و آن 
این است که فیلم بازی توسط داور و ناظر داوری مسابقه و همچنین مدرسین داوری 
بازبینی شود تا بگویند که آیا پنالتی که در 15 دقیقه ابتدایی مسابقه علیه ما گرفته 
شد درست بود یا خیر؟زیرا گرفتن یک پنالتی اشتباه براحتی ما را از هدفمان در 
مسابقه دور کرد. وی گفت: در کنار این حادثه دو اخطاره شدن مدافع اصلی تیم و 
مصدومیت بازیکنان کناری همگی باعث شد تا نظم و سازماندهی ما دچار اشکال 

شود. اخراج بازیکن ما و مصدومیت مهاجم تیمم باعث شد که اواخر بازی که می 
توانستیم به فشار خود ادامه دهیم 9نفره شویم.حتی یکی از توپ هایمان هم به 
تیرک خورد ولی گاهی هم بدشانسی باعث می شود تا نتیجه مطلوب بدست نیاید. 
باخت در این مسابقه را به گردن می گیرم و از ملت شریف ایران به این علت که 
نتوانستم قهرمانی را برایشان ببرم پوزش می خواهم. سرمربی تیم ملی فوتبال جوانان 
گفت: فوتبال در آسیا در حال پیشرفت است کدام یک از ما فکر می کردیم که ویتنام 
به جام جهانی صعود کند؟ کشورها در فوتبال سرمایه گذاری های کلان می کنند.

قطر بورا میلوتینوویچ را می آورد، ویتنام یورگن گده و کشورهای دیگر نیز در رده های 
پایه خوب کار می کنند و آسیا در آینده حرف های زیادی برای گفتن دارد . در همین 
بازی، 11 گل به ثمر رسید و من فکر می کنم که همه از دیدن این بازی لذت بردند. 
اما از یک نکته نباید غافل شویم. فوتبال موقعی زیباست که در جریان باشد نه اینکه 
اگر از لحاظ نتیجه جلو بودیم، بدون برخورد بازیکنی، دائما روی زمین افتاده  و وقت 

تلف کنیم. این رفتار زیبنده فوتبال آسیا نیست. 



 

5 علمی و سلامت 

بهترین و بدترین غذاهای فصلی
 برای سلامت دندان ها

گزارش های سال 2015 میلادی توسط مرکز ملی سلامت ایالات متحده 
نشان میدهد که حدود 27 درصد از بزرگسالان این کشور، در سنین 20 تا 6۴ 
سالگی، پوسیدگی دندان درمان نشده دارند. بسیاری از این پوسیدگی ها ناشی از 

ساییدگی مینای دندان گزارش شده است.
به گزارش سلامت نیوز ، از بین رفتن و ساییدگی لایه محافظ دندان یعنی 
همان مینای دندان ناشی از مصرف غذاهای شیرین و اسیدی است. در این میان 
بدترین و بهترین گزینه های فصلی برای حفظ و یا از بین رفتن سلامت دندان ها 

از این قرارند:
سبزیجات برگ دار: سبزیجاتی مانند اسفناج خام و کلم پیچ که بیشتر 
مخصوص فصول سرد سال و بخصوص پاییز هستند، بهترین سبزیجات برای 
حفظ سلامت دندان ها محسوب می شوند. جویدن این سبزیجات به علت این که 
فیبر بالایی دارند، باعث شستشوی دندان ها از طریق تولید بزاق بیشتر می شود.

کرفس: کرفس سرشار از لایه  های لیفی است و یک نخ دندان طبیعی محسوب 
می  شود. کرفس به تحریک ترشح بزاق نیز کمک می  کند.

لیمو و سایر مرکبات: مرکبات حاوی ویتامین ث هستند و این ویتامین در 
التیام بخشی به لثه ها موثر است. با این حال خانواده مرکبات خاصیت اسیدی 
دارند و این یعنی مصرف بیش از حد آنها منجر به پوسیدگی دندان می شوند. 

بعد از خوردن مرکبات به مقدار کافی آب بنوشید تا اثر منفی آنها از بین برود.
پنیر: پنیر شامل کازئین، پروتئین و دیگر خواص حفاظتی برای مبارزه با 
حفره های دندانی است. این محصول غذایی همچنین، کلسیم و فسفر بالایی دارد 
که منجر به جلوگیری از پوسیدگی دندان ها می شود. کلسیم به سلامت کلی 
استخوان ها نیز کمک می کند و می توان از طریق سایر محصولات لبنی نیز آن 

را به بدن رساند.
آب نبات: آبنبات  ها چه نوع نرم و چه آبنبات  های سفت، هر دو مقدار زیادی 
قند در محیط دهان رها می  کنند که در تکثیر باکتری  ها نقش دارند. توصیه 
کارشناسان انجمن دندانپزشکی آمریکا این است که بعد از مصرف این محصولات 
حتما آب آشامیدنی به میزان زیاد بنوشید و یا این که از مسواک یا نخ دندان 

استفاده کنید.
توت: انواع خانواده توت سرشار از ویتامین ها و مواد معدنی هستند ضمن این 
که آنتی اکسیدان بالایی نیز دارند ولی با این حال توت ها خاصیت اسیدی دارند و 

بهتر است برای حفظ سلامت دندان ها آنها را با ماست یا آب میل کنید.
میوه های خشک: انواع میوه های خشک از قبیل کشمش، زردآلو، و ... یک 
محیط مناسب برای رشد باکتری در دهان ایجاد می کنند و منجر به سایش 

شیمیایی دندان ها یا اروژن دندان می شوند.
سیب و گلابی: سیب ترد جرم  های روی دندان را از بین می  برد و نفس را 

تازه و خوشبو می  کند. گلابی خام نیز اسیدهای داخل دهان را خنثی می  کند.
آدامس  های بدون قند: آدامس  های بدون قند به تحریک ترشح بزاق که 
موجب از بین رفتن اسیدهای ناشی از باکتری  ها در دندان می  شود کمک می 

 کنند.
قهوه و الکل: هر دو منجر به لکه دار کردن دندان ها و خشک شدن محیط 
دهان می شوند. در طول زمان نوشیدن الکل منجر به ایجاد حفره های دندانی و 
افزایش خطر ابتلا به بیماری های لثه می شوند. میزان لکه  ای که ناشی از نوشیدن 

قهوه روی دندان باقی می  ماند بسیار بیشتر از دخانیات است.

با افزایش سن مغز شل تر می شود
چروک شدن پوست و کم شدن طراوات و خاصیت الاستیکی آن یکی از اولین 
نشانه های پیری است، اما به نظر می رسد که نه تنها پوست، بلکه مغز هم با افزایش 

سن نشانه هایی از پیری را نشان می دهد.
به گزارش ایسنا ، محققان دانشگاه نیوکاسل با همکاری دانشگاه فدرال ریو دو 
ژانیرو به تازگی به بررسی چین های مغز و نحوه تغییر این چین های قشری با 
افزایش سن پرداخته اند. آن ها تغییر چین خوردگی های مغز را با میزان فشار وارده 
بر قشر مغز که خارجی ترین لایه بافت عصبی در مغز ماست، مرتبط دانسته و 
نشان داده اند که با افزایش سن فشار بر قشر مغز کاهش پیدا می کند. این اثر در 

بیماران مبتلا به آلزایمر به وضوح مشاهده می شود.
این محققان نتایج یافته های خود را در مجله علمی PNAS به چاپ رسانده و بر 
این باورند که این تحقیق می تواند به کشف مکانیسم های موثر بر چین خوردگی 
مغز کمک کرده و در آینده در تشخیص بیماری ها سودمند باشد. دکتر یوجیانگ 
وانگ نویسنده ارشد این مقاله، توضیح می دهد: یکی از خصوصیات کلیدی مغز 
پستانداران چین خوردگی ها و شیارهای موجود در سطح آن است، اما تاکنون 

هیچکس نتوانسته این چین خوردگی ها را به درستی اندازه گیری کند.
وی ادامه می دهد: ما با نقشه برداری از چین های قشری بیش از 100 فرد 
داوطلب نشان دادیم که مغز ما و همه پستانداران براساس یک قانون ساده جهانی 
دچار چین خوردگی می شود. ما همچنین یکی از پارامترهای این قانون را کشف 
کردیم که نشان می دهد با افزایش سن، فشار بر قسمت داخلی قشر مغز کاهش 

پیدا می کند.
وی می افزاید: این امر تا اندازه ای مشابه با روند پیر شدن پوست است. وقتی 

ما پیر می شویم کشش کاهش پیدا کرده و پوست شروع به شل شدن می کند.
این محققان همچنین دریافتند که مغز زنان و مردان از نظر اندازه، مساحت 
سطحی و درجه چین خوردگی ها با هم تفاوت دارد. در واقع، چین خوردگی مغز 
زنان اندکی کمتر از مغز مردان همسن آن هاست. با وجود این نتایج نشان می دهد 
که مغز زنان و مردان از قوانین مشابهی پیروی می کند و چین خوردگی های 

قشری در هر دو جنس با مرور زمان به یک شیوه دستخوش تغییر می شود.
گسترش قشر مخ شاخص ترین خصوصیت تکامل مغز پستانداران است و عموما 

با افزایش چین خوردگی های سطح قشری همراه است.
به عنوان مثال اگر قشر یک سمت یا یک نیمکره از مغز یک فرد بالغ متوسط 
فاقد چین خوردگی و کاملا صاف باشد، مساحت سطحی برابر با 100 هزار 

مترمربع داشت که یک ونیم برابر اندازه یک برگه A۴ است.
تحقیقات قبلی نشان داده اند که چین خوردگی قشر مخ در بین گونه های 
پستاندارد از یک قانون جهانی پیروی می کند. براساس این قانون صرف نظر از 

اندازه و شکل، مغز تمام پستانداران به یک روش چین می خورد.

با عفونت کلیه در بارداری چه کنیم؟
در میان تغییرات زیاد و گوناگونی که در دوران بارداری در بدن اتفاق می افتد، 

می توان به افزایش احتمال خطر ابتلا به عفونت دستگاه ادراری اشاره کرد.
به گزارش سلامت نیوز به نقل از بنیاد امور بیماری های خاص، تغییرات 
هورمونی و همچنین تغییرات فیزیکی که به همراه بزرگ شدن رحم در بدن 
اتفاق می افتد، می تواند به کاهش سرعت عبور ادرار در دستگاه ادراری منجر گردد 

و حتی منجر به ری فلاکس vesicouteral بشود.
این نوع ری فلاکس شرایطی است که در آن ادرار به مثانه و یا لوله های حالب 
)لوله هایی که ادرار را از کلیه به مثانه می برند( بر می گردد.هورمون پروژسترون، 
مسئول ایجاد تغییرات در عملکرد ماهیچه های صاف دیواره حالب می باشد و 
وزن رحم می تواند منجر به احتباس ادرار در حالب شود. همچنین جریان خون 
افزایش یافته ای که در بدن زنان باردار وجود دارد، باعث افزایش فشار کار برروی 
کلیه ها می شود که نتیجه آن افزایش دفع ادرار در مقابل حرکات کاهش یافته 
حالب می باشد. در نهایت زنان باردار معمولاً میزان گلوکوز ادرار بالاتری نسبت به 
زنان غیر باردار دارند. تمام این تغییرات در لوله ادراری آن را مستعد بروز عفونت 
می کند.خوشبختانه عفونت های ادراری در دوران بارداری، به سادگی قابل درمان 
هستند و اگرچه ممکن است زنان باردار در خصوص مصرف دارو های تجویز شده 
نگران باشند، اما باید در نظر داشت، تعدادی از آنتی بیوتیک ها نیز وجود دارند 
که در درمان عفونت های کلیه و مجاری ادرار بسیار مؤثرند و هم برای مادر و 
هم برای جنین بی خطر شناخته شده اند. البته، توجه به این نکته ضروری است 
که عفونت کلیه ))pyelonephritis به درمانی بسیار جدی تر و فشرده تر به همراه 
بستری شدن در بیمارستان و آنتی بیوتیک داخل وریدی نیاز دارد. در نهایت باید 
این نکته را یاد آور شد که خوشبختانه، از آنجایی که پیش آگهی بسیار عالی برای 
بسیاری از موارد عفونت ادراری در دوران بارداری وجود دارد ، گسترش و انتقال 

عفونت به جنین نادر است.

دانشمندان انگلیسی یک قاضی رایانه ای تولید کرده اند که می تواند تا 79 درصد، 
احکام دادگاه حقوق بشر اروپا را به درستی پیش بینی کند.

به گزارش ایسنا به نقل از تلگراف، دانشمندان رایانه کالج دانشگاهی لندن و 
دانشگاه شفیلد یک الگوریتم را طراحی کرده اند که نه تنها قادر به بررسی شواهد 
قانونی بوده، بلکه می تواند ملاحظات اخلاقی را نیز بسنجد. در دهه 1960 
متخصصان پیش بینی کرده بودند که رایانه ها روزی خواهند توانست نتایج احکام 
قضایی را پیش بینی کنند. اما روش جدید نخستین نمونه ای است که نتایج 
پرونده های قضایی را با تحلیل خودکار متن پرونده ها با استفاده از الگوریتم یادگیری 
ماشین پیش بینی می کند.به گفته محققان، این هوش مصنوعی جایگزین وکلا یا 
قضات نخواهد شد بلکه به شناسایی سریع الگوها در پرونده ها به منظور دستیابی 
به نتایج خاص کمک خواهد کرد. این فناوری همچنین می تواند ابزار ارزشمندی 
برای نمایش پرونده هایی باشد که به احتمال زیاد کنوانسیون اروپایی حقوق بشر 
را نقض کرده اند. برای تولید این الگوریتم، محققان به رایانه هوش مصنوعی اجازه 
دادند تا احکام منتشر شده 58۴ پرونده مرتبط با شکنجه و رفتار تحقیر آمیز، 
محاکمه های عادلانه و حریم خصوصی را اسکن کنند.این رایانه یاد گرفت که 
عبارات، حقایق یا شرایط خاص در زمان نقض حقوق بشر بیشتر تکرار می شوند. 
این قاضی هوش مصنوعی پس از بررسی صدها پرونده توانست احکام را با دقت 
79 درصد پیش بینی کند. به گفته محققان، پژوهش های پیشین بر اساس ماهیت 
جرم یا خط مشی هر قاضی به پیش بینی نتایج دادگاه می پرداختند. از این رو این 
نخستین بار است که قضاوت ها با تحلیل متن آماده شده توسط دادگاه پیش بینی 
می شوند.  محققان انگلیسی دریافتند که قضاوت های دادگاه حقوق بشر اروپا اغلب 
براساس حقایق غیرقانونی است نه استدلال های کاملا قانونی، که این امر نشان 
می دهد قضات اغلب به جای توجه صرف به چارچوب های قانونی، تحت تأثیر 

ملاحظات اخلاقی حکم صادر می کنند.

هوش مصنوعی با دقت 79 درصدی
 پیش بینی احکام قضایی

محققان در امپریال کالج لندن یک روش جدید را توسعه دادند که به واسطه آن 
بتوان یک پهپاد را در حال پرواز شارژ کرد.

 پهپادها در اندازه، عملکرد و دوام متفاوت بوده، اما نقطه مشترک همه این 
هواپیماهای بدون سرنشین باتری آنها است که عمر کوتاهی دارد.

برخی پهپادهای نظامی و تحقیقاتی می توانند به اندازه پیمودن هزاران مایل در 
هوا باقی بمانند، اما آنها برای مقاصد تفریحی و تجاری بیش از حد بزرگ، خشن و 

گران قیمت هستند.
برخی از بهترین و محبوب ترین کوادکوپترها نیز تنها می توانند در حدود 20 
دقیقه پرواز کنند و پس از این مدت نیازمند شارژ مجدد هستند. اکنون دانشمندان 
در امپریال کالج لندن یک راه حل بالقوه را توسعه بخشیدند که به واسطه آن بتوان 

پهپادها را به صورت بی سیم و با پرواز بر فراز یک فرستنده شارژ کرد.
اگر چه این کار یک پیشرفت هیجان انگیز است که می تواند بسیاری از 
دردسرهای کنونی را از بین ببرد و امکانات مختلفی را برای هواپیماهای بدون 
سرنشین گسترش دهد، اما این فناوری پایه جدید نبوده و بیش از یک قرن 

قدمت دارد.
در این روش محققان از یک سیستم استفاده می کنند که شامل انتقال انرژی بین 

دو دستگاه از طریق یک میدان الکترومغناطیسی نامرئی است.
 این روش شبیه همان روش هایی است که برای مسواک های الکترونیکی، 
شارژرهای بی سیم تلفن همراه و فناوری experimental roads استفاده شده و به 

صورت بی سیم وسایل نقلیه الکترونیکی را شارژ می کند.
این تیم در امپریال کالج لندن برای نشان دادن چگونگی شارژ القایی هوایی 
از کوادکوپرهای موجود استفاده کردند. آنها قسمتهای الکترونیکی پهپاد را هک 
کرده، باتری آن را حذف کردند و یک حلقه فویل مسی به عنوان یک آنتن به این 

هواپیمای بدون سرنشین متصل کردند.
نیمه دوم این سیستم شامل یک فرستنده ساخته شده از تخته مداری است که 
به قسمت های الکترونیکی این پهپاد متصل شده و منبع آن را نیرودهی می کند. در 
این فرآیند، فرکانس میدان مغناطیسی بخش های الکترونیکی این هواپیمای بدون 

سرنشین به فرکانس میدان مغناطیسی فرستنده تبدیل می شود.
  زمانی که هواپیماهای بدون سرنشین در این محدوده پرواز می کنند، بخش های 
الکترونیک آنها ولتاژ جریان متناوب )AC(  را به ولتاژ جریان مستقیمتبدیل کرده 
)DC( ، در نتیجه انرژی را از منبع برق به هواپیماهای بدون سرنشین انتقال 

می دهند.
این فناوری هنوز در مرحله آزمایشی اولیه قرار داشته و نیازمند انجام آزمایشات 

بیشتر است.
پهپادها در حال حاضر می توانند در ارتفاع  10 سانتی متری بالاتر از فرستنده 
پرواز کنند که این نمی تواند راه حلی عملی و مفید باشد. با این حال محققان این 

پژوهش اظهار می کنند که تا تجاری سازی این روش تنها یک سال فاصله دارند.
این روش جدید شارژ بسیار هیجان انگیز است چرا که می توان از آن به صورت 
معکوس نیز استفاده کرد. یعنی از پهپادها برای نیرودهی به دستگاه هایی که 
رسیدن به آن سخت و غیر ممکن بوده، مانند حسگرهایی که بر روی پل ها و برج ها 

قرار دارند و یا تجهیزات موجود در فضا استفاده کرد.

شارژ پهپادها حین پرواز ممکن شد

یک محقق خوش شانس موفق به کشف اتفاقی فسیلی شده که بخشی از آن 
مغز دایناسور است.

 به نقل از ان پی آر، این برای نخستین بار در تاریخ است که جامعه علمی با چیزی 
به نام بافت فسیلی مغز یک دایناسور روبرو می شود.

این مغز فسیل شده متعلق به گونه ای از دایناسورهای غول پیکر است که حدود 
130 میلیون سال پیش زندگی می کرده است.

این کشف جالب توجه در سال 200۴ و در مناطق ساحلی بریتانیا صورت گرفت 
و حالا جزئیات آن پس از بررسیهای دقیق منتشر شده است.

این محقق پس از شناسایی مغز فسیل شده متوجه ساختار عجیب و بافت 
غیرمعمول آن شد که نشان می دهد مربوط به یک دایناسور است.

این نوع از فسیلها زمانی شکل می گیرند که رسوبات مختلف حفره جمجمه را پر 
کرده و سفت و سخت و می شود. پس از از هم فروپاشی و از بین رفتن دایناسور، 

آنچه که بر جای می ماند بافت فسیل شده مغز جانور است.
بررسیهای دقیقی که بر روی این فسیل صورت گرفته نشان می دهد سر جانور در 
جایی افتاده که اطراف آن مملو از مواد شیمیایی خاصی بوده که موجب شده مغز 

دایناسور به خوبی باقی بماند.
کشفیاتی از این دست کمک زیادی به دانشمندان کرده تا به درک روشنتری از 
این جانوران دست یابند. طی 20 تا 30 سال گذشته فهم دانشمندان از زندگی این 
جانوران دگرگون شده و حالا مشخص شده که چالاک تر و باهوش تر از تصورات 

قبلی بوده اند.

کشف مغز فسیل دایناسور
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مغز بازیکنان راگبی دستخوش تغییر می شود
بررسی  براساس  که  جدید  پژوهش  یک 
نشان  گرفته  صورت  شده  انجام  تصویربرداری های 
می دهد که مغز کودکان تنها پس از یک فصل بازی 
فوتبال آمریکایی، دستخوش تغییرات قابل توجهی 
می شود حتی اگر آنها هرگز دچار ضربه مغزی نشده 

باشند.
 محققان دریافتند که میزان تغییری که در ماده 
سفید مغز این نوجوانان دیده می شود با میزان قرار 
گرفتن در معرض ضربات سر در طول بازی ارتباط 
دارد.به گفته محققان این پژوهش، فوتبال آمریکایی 
 contact sports در میان تمام ورزش های برخوردی

دارای میزان بالایی از آسیب های مغزی است.
بسیاری از محققان بر روی بررسی نقش آسیب های 
مغزی، مانند تکان مغزی، در مشکلات سلامت آینده 
افراد که منجر به بیماری های مغزی دژنراتیو مانند 
انسفالوپاتی پس از سانحه مزمن )CTE( می شود، 
متمرکز شده اند.محققان این پژوهش اظهار کردند 
که ما برای درک اینکه در پایان راه چه اتفاقی برای 
بازیکنان حرفه ای می افتد بایستی این مسئله را از 
ابتدا و به صورت ریشه ای یعنی در زمان نوجوانی و 
جدید،  پژوهش  این  کنیم.برای  بررسی  دبیرستان 
محققان 25 بازیکن جوان  بین 8 تا 13 ساله را انتخاب 
کردند. تمام شرکت کنندگان در این آزمون پسر بوده 
و در طول بازی کلاه ایمنی به همراه یک دستگاه 
پوشیده بودند که ضربات وارده به سر را اندازه گیری 
این ضربات به صورت ویدئویی  می کرد. همچنین 

ضبط و تایید می شد.
محققان همچنین قبل و بعد از فصل بازی های 
راگبی، از این پسران تصاویر تخصصی مغز گرفته 
بودند. آنها سپس این تصاویر را برای بررسی تغییرات 
ماده سفید مغز مورد بررسی قرار دادند. این ماده بخش 
اصلی مغز و بخش سطحی نخاع را تشکیل می دهد 
و بطور عمده از سلولهای گلیال و آکسون های میلینه 
تشکیل شده است. این آکسون ها پیام ها را از مخ به 
سایر بخش های سیستم عصبی منتقل می کنند. در 
ماده سفید بجز بافت چربی، مویرگ ها و عروق مشاهده 

می شوند.
با وجود اینکه پسران هیچگونه علایم و نشانه ای 

از ضربه مغزی نداشتند، محققان پس از پایان فصل 
متوجه بروز تغییرات در ماده سفید مغز و نقاط اتصال 

آن شدند.
 تعدادی از این تغییرات به دلیل چند ضربه ای بود 

که در طول بازی به سر این پسران وارد شده بود.
نتایج این آزمایش نشان داد که هرچه میزان این 
ضربات و تعداد آنها بیشتر باشد، میزان این تغییرات 

بیشتر است.
محققان این پژوهش اظهار کردند که هنوز در مورد 
بد بودن این تغییرات مطمئن نیستند و برای اطمینان 
از این موضوع نیازمند انجام آزمایشات بیشتر و بررسی 

این نوجوانان در مراحل بعدی زندگی هستند.
آنها بر این باورند که نقش والدین می تواند در این 
موضوع بسیار کمک کننده باشد زیرا آنها می توانند 
به تماشای تمرین و بازی کودکان خود پرداخته و در 
صورت وارد شدن ضربه و آسیب به سر، به سرعت 

برای پیگیری این موضوع اقدام کنند.
 ورزش هایی مانند فوتبال آمریکایی در کنار تمام 

مزایایی که دارند دارای معایب بالقوه نیز هستند.
آنها در نهایت تاکید کردند که پژوهش های این 
پیگیری های  و  بیشتر  تحقیقات  نیازمند  چنینی 
طولانی مدت بوده و همچنین از آنجایی که تمام 
شرکت کنندگان در این آزمایشات مرد بودند، برای 
اطمینان از نتایج به دست آمده و همچنین احتمال 
بروز واکنش های متفاوت باید این آزمایش ها بر روی 

زنان نیز انجام شود.



اجتماعی 6

معاون شهردار قم  اعلام کرد

بازگشایی مسیرهای تردد میدان مطهری 
تا پایان هفته 

معاون شهردار قم گفت: مسیرهای تردد میدان مطهری از سمت خیابان هدف و 
دیگر معابر منتهی به آن تا پایان هفته بازگشایی می شود. 

دکتر علیرضا قاری قرآن با اشاره به وضعیت تکمیل تونل و ایستگاه های مترو قم، 
اظهار کرد: در حال حاضر در تونل مکانیزه قریب به 850 متر حفاری باقی مانده است 
و اگر اتفاق خاصی رخ ندهد ظرف دو ماه آینده دستگاه حفاری از تونل خارج خواهد 
شد. معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم به وضعیت بخش حفاری دستی 
تونل مترو اشاره کرد و افزود: حفاری دستی مجموعا حدود 3 هزار و 800 متر است 
که 800 متر آن انجام شده و در حال حاضر متوقف است. قاری قرآن اضافه کرد: 
بخش حفاری دستی به دلیل اینکه در فاز دوم بهره برداری است در برنامه آینده 
قرار گرفته و تداخلی در روند فعالیت های فعلی پروژه ایجاد نمی کند. وی با اشاره به 
پیش بینی احداث 6 ایستگاه در فاز نخست مترو قم، خاطرنشان کرد: 6 ایستگاهی 
که در فاز اول داریم فعال است فقط در یکی از این ایستگاه ها به دلیل وجود معارض 
مشکلاتی وجود دارد که در حال رفع هستیم. معاون شهرسازی و امور زیربنایی 
شهرداری قم با تاکید بر وجود زمان بندی مشخص برای احداث و تکمیل ایستگاه ها 
و فاز نخست مترو خط A تصریح کرد: به طور هفتگی روند پیشرفت پروژه کنترل 
شده و در صورت بروز مشکلات، رفع می شود. قاری قرآن به وضعیت ایستگاه میدان 
مطهری و زمان بندی بازگشایی سطح میدان برای تردد خودروها اشاره کرد و گفت: 
ایستگاه میدان مطهری هم در حال تکمیل است و مسیرها بازگشایی خواهد شد و 
تنها هسته مرکزی میدان به عنوان کارگاه باقی خواهد ماند. معاون شهردار قم با تاکید 
بر اینکه مسیرهای تردد میدان مطهری از سمت خیابان هدف و دیگر معابر منتهی به 
آن تا پایان هفته بازگشایی می شود، تصریح کرد: فعالیت های ایستگاه میدان مطهری 
از این پس در زیر زمین و در طبقات خواهد بود. وی خاطرنشان کرد: تمام تلاش و 
عزم مدیریت شهری بر این است که پروژه های نیمه تمام شهر از جمله پروژه مترو 

را هرچه سریع تر تکمیل کرده و عبور و مرور شهروندان در شهر را تسهیل کند.
 

 خاکی اعلام کرد

تملک طرح ساماندهی و احیای مجموعه 
چهل اختران در مراحل پایانی

مدیر عامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم حضرت فاطمه 
معصومه)س( از تملك 21 پلاك در طرح ساماندهی و احیای مجموعه چهل اختران 

و امامزاده موسی مبرقع)ع( طی چهار ماه گذشته امسال خبر داد.
علیرضا خاکی با اشاره به طرح ساماندهی و احیای مجموعه چهل اختران و امامزاده 
موسی مبرقع)ع) اظهار کرد: اکنون این پروژه در مرحله تملك قرار دارد،  بالغ بر چهار 
هکتار محدوده مصوب این پروژه است. وی خاطرنشان کرد: اکنون اولویت کاری 
روی بحث تملك گذاشته شده تا احداث پارکینگ و صحن مجموعه انجام شود، در 
چهار ماه گذشته 21 پلاك تملك شده است، برنامه ریزی شده احداث پارکینگ و 
صحن در سال جاری آغاز شود. مدیر عامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی 
اطراف حرم حضرت معصومه)س( با بیان اینکه برای احداث پارکینگ هفت تا 
هشت پلاك باقیمانده است، گفت: در نظر داریم ابتدا پارکینگ را احداث و ساماندهی 
کنیم و سپس عملیات احداث صحن انجام شود. وی خاطرنشان کرد: به طور عمده 
مشکلات کنونی تملك مربوط به مشکلات حقوقی تعدادی ورثه یا ثبتی است که تا 
زمانی که حل نشود، نمی توان برای تملك اقدام کرد. خاکی با بیان اینکه بزرگترین 
هیأت قم در محله چهل اختران واقع شده است، گفت: پس از حرم حضرت 
معصومه)س( و جمکران بیشترین زیارت در این امامزاده انجام می شود، می توان 
بیان کرد امامزاده موسی مبرقع)ع( و چهل اختران یکی از کانون های فعال اجتماعی 
و مذهبی است اما یك سری کمبود نیازها مانند پارکینگ، صحن و فضاهای شبستان 
دارد که در این طرح پیش بینی شده است. وی خاطرنشان کرد: بسیاری از زائران 
به دلیل مشکلات دسترسی و فضای پیرامونی این مکان مشکلاتی دارند، با توجه به 
تملك های انجام شده و ایجاد پارکینگ سطحی استقبال برای زیارت افزایش داشته 
است. مدیر عامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم حضرت فاطمه 
معصومه)س( عنوان کرد: براساس برآورد صورت گرفته احداث کامل این پروژه 
200 میلیارد ریال هزینه دارد ولی به صورت مرحله ای و مقطعی پیش می رویم. 
وی از مالکان واقع در این پروژه خواست: همکاری لازم را داشته باشند تا هر چه 
زودتر اهداف این طرح در زمینه ارتقای جایگاه امامزاده موسی مبرقع)ع( و ایجاد 
بستری مناسب برای زائران محقق شود. خاکی خاطرنشان کرد: اکنون مطالعات 
اجرایی شروع شده و طرح های اجرایی در دست تهیه است و به محض تملك وارد 

مرحله احداث می شویم.

مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد

ایمن سازی تمام پارك های شهر تا پایان سال 
مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: بخش ناچیزی از 
پروژه ایمن سازی پارك ها و بوستان های شهر باقی مانده که تا پایان سال تکمیل 

خواهد شد. 
پیام جوادیان با اشاره به اهتمام ویژه شهرداری به تامین امکانات و تجهیزات 
استاندارد و ایمن سازی پارك ها از نظر تاسیسات روشنایی و برقی، اظهار کرد: 
متاسفانه دو سال قبل بر اثر عدم رعایت اصول ایمنی و موارد استاندارد حوادث 
ناگواری رخ داد که این امر نشان دهنده خطراتی است که در صورت عدم رعایت 
اصول ایمنی به وجود خواهد آمد. مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز شهرداری 
قم به تدوین طرح ایمن سازی پارك های شهر، خاطرنشان کرد: برای اجرایی سازی 
این طرح از 300 پارك و بوستان شهری بازدید و وضعیت ایمنی تجهیزات برقی و 
روشنایی آنها مورد بررسی قرار گرفت. جوادیان با بیان اینکه از 300 بوستان شهری 
230 مورد از آنها ایمن سازی نشده بود و مشکلات ایمنی داشتند، گفت: در قالب 
این پروژه طی ماه های اخیر بیش از 180 مورد از پارك ها و بوستان های قم ایمن 
سازی شده و برچسب های ایمنی بر روی آنها نصب شده است. وی با اشاره به 
فعالیت پیمانکار برای ایمن سازی 30 بوستان دیگر شهر، خاطرنشان کرد: قریب به 
30 بوستان دیگر هم باقی مانده که بسته به اهمیت و اولویت بندی تا پایان سال 
به طور کامل ایمن سازی خواهند شد. مدیرعامل سازمان پارك ها و فضای سبز 
شهرداری قم بیان کرد: در گذشته بسیاری از پارك ها حتی تابلو و جعبه برق مناسبی 
نداشت که همین امر نیز مشکلاتی را به وجود می آورد، اما امروز شاهد وضعیت 

خوبی در پارك ها هستیم.

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم  خبرداد

پیشرفت ۸5 درصدی احداث کمپینگ های 
فدك و غدیر

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم از پیشرفت 
85 درصد احداث کمپینگ های فدك و غدیر خبر داد.

عباس حلوایی زاده با اشاره به موقعیت جغرافیایی شهر قم و زائرپذیری آن، 
اظهار کرد: با توجه به اینکه سالانه شاهد حضور خیل عظیم زوار در شهر مقدس 
قم هستیم نیاز بود تا کمپ هایی برای اسکان موقت زائرین فراهم شود. مدیرکل 
هماهنگی و نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم به آماده سازی و 
تجهیز بوستان های غدیر و فدك به عنوان کمپ های اسکان موقت اشاره کرد و 
افزود: مجموعه بوستان فدك با زیربنایی 35 هزار مترمربع و بوستان غدیر با زیربنایی 
50 هزار مترمربع در حال آماده سازی به عنوان کمپ زائر هستند. حلوایی زاده با 
تاکید بر اختصاص اعتباری بالغ بر 5 میلیارد تومان از محل اعتبارات سفر مقام معظم 
رهبری به استان قم برای تکمیل کمپ های غدیر و فدك خاطرنشان کرد: این پروژه 
شامل ساخت فضاهای نشیمن، نمازخانه، سرویس های بهداشتی و... است که تقویت 
روشنایی را نیز در بر می گیرد. وی با تاکید بر اینکه تکمیل این پروژه ها بالغ بر 85 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد، افزود: سعی داریم با تکمیل امکانات این پروژه را تا 
یکماه آینده به بهره برداری برسانیم. مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور عمرانی و 
ساختمانی شهرداری قم با تاکید بر اینکه سعی داریم با تکمیل این پروژه ها ظرفیتی 
فراهم کنیم تا زائرین مشکل کمتری برای اسکان اضطراری داشته باشند، خاطرنشان 
کرد: با تکمیل این دو پروژه مهم امکان جلوگیری کامل از استقرار چادرهای زائرین 

در محدوده شهر خواهد بود و در این مکان ها مستقر خواهند شد.
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مرد از اینکه همسرش مدام سرش در گوشی است و حتی 
برای یک مکالمه ساده حاضر نیست لحظه ای از تلفنش جدا 
شود ، ناراحت است؛ با خود فکر می کند یعنی الان با چه کسی 

صحبت می کند و آیا این لحظات، شروع یک جدایی است. 
اما زن در دنیای مجازی شیفته سخنان و پست هایی شده 
که طرف مقابل در صفحه مجازی خود قرار داده و عجیب که 
ارتباط با جنس مخالف در دنیای مجازی را مانند دنیای واقعی 
، غیراخلاقی نمی داند.این روزها از بین صحبت های دوستان 
و آشنایان و حتی صفحات روزنامه به وفور با موارد خیانت بین 
زوج ها و روابط فرازناشویی برخورد می کنیم که در آن، یکی 
از زوج ها با خیانت خود موجب فروپاشیدن خانواده شده است.

در برخی از موارد خیانت بین زوج ها ، این مساله حتی منجر 
به قتل نیز شده است ؛ خیانتی که برخی افراد دلیل آن را در 
مسائلی مانند فضای مجازی و ماهواره جستجو می کنند اما 
واقعا تا چه اندازه فضای مجازی در روابط فرازناشویی نقش دارد.

از سوی دیگر امسال یکی از پنج هدف مهم مقابله با آسیب های 
اجتماعی در کشور، مقابله با مفاسد اخلاقی و اجتماعی از جمله 
مقابله با خیانت و روابط فرازناشویی ، است پدیده ای که هرچند 
در کشور بحرانی نیست اما گویا آنقدر قابل توجه هست که برای 

مقابله با آن برنامه ریزی شود.
 انوشیروان محسنی بندپی رئیس سازمان بهزیستی اخیرا 
گفته بود که مقابله با مفاسد اخلاقی و اجتماعی مانند روابط 
نامشروع از برنامه های اصلی بهزیستی است.طی ماه های اخیر 
نیز برخی جامعه شناسان کشور نیز نسبت به افزایش آمار 
خیانت زنان هشدار دادند و از سوی دیگر با توجه به اینکه از 
هر 2.2 ازدواج در شمال شهر تهران و 6 ازدواج در روستاهای 
این استان منجر به طلاق می شود برخی علت آن را شبکه 
های اجتماعی و فضای مجازی می دانند.از این رو دکتر منصور 
فتحی ، عضو هیات علمی مددکاری اجتماعی دانشگاه علامه 
طباطبایی در کارگاه فرصت ها و چالش های فضای مجازی با 
محوریت زنان و خانواده در دانشگاه علوم بهزیستی به واکاوی 

روابط فرازناشویی و نقش فضای مجازی در آن پرداخته است.
*تاثیر فضای مجازی بر روابط زوجین 

علامه  دانشگاه  اجتماعی  مددکاری  علمی  هیات  عضو 
طباطبایی می گوید: فضای مجازی ، عرصه تبادل اطلاعات را 
برای ما فراهم کرده اما اگر بخواهیم بر چالش های آن تمرکز 
کنیم یکی از این چالش ها عدم آشنایی خانواده ها با فضای 

مجازی است.
منصور فتحی می افزاید: مشغول شدن در فضای مجازی 

، ارتباط زوج ها را کم رنگ می کند ؛ البته در خیانت های 
فرازناشویی، نارضایتی زناشویی و عوامل کلان اجتماعی نقش 
دارند اما شبکه های اجتماعی به عنوان تسهیل گر در این بین 

نقش ایفا می کند.
وی خاطرنشان می کند: برخی زوج ها از زندگی خود راضی 
هستند اما به خاطر ماهیت فضای مجازی و اینکه این فضا 
فرصت تعامل با جنس مخالف را فراهم می کند، به حوزه روابط 

خارج از ازدواج کشیده می شوند.
وی ادامه می دهد: البته قبل از ورود شبکه های اجتماعی 
نیز شاهد کاهش روابط بین زوج ها بودیم اما اکنون اگر زوج ها 
وقتی پیدا کنند آن را صرف گشت و گذار در فضای مجازی می 

کنند که موجب سردی عاطفه می شود.
*استفاده افراطی ایرانیان از شبکه های اجتماعی

علامه  دانشگاه  اجتماعی  مددکاری  علمی  هیات  عضو 
طباطبایی با اشاره به اعتیاد به شبکه های اجتماعی تصریح 
می کند: ایرانیان به شکل افراطی از فضای مجازی استفاده می 
کنند.فتحی می افزاید: میزان مصرف کاربران ایرانی از شبکه 
های اجتماعی بسیار بالا است و در این زمینه در رتبه اول دنیا 
قرار داریم این درحالی است که میزان مطالعات و تعامل های 

چهره به چهره به شدت کم است.

*تعامل ها در فضای مجازی عمق ندارد
به گزارش ایرنا ،عضو هیات علمی مددکاری اجتماعی دانشگاه 
علامه طباطبایی خاطرنشان می کند: یکی از چالش های دیگر 
فضای مجازی نقض حریم خصوصی است؛ در بسیاری از مواقع 

، عکس های خانوادگی خود را به اشتراک می گذاریم.
انزوا و  فتحی می گوید: فضای مجازی می تواند موجب 
دورماندن از محیط واقعی شود ؛ هرچند فضای مجازی، فرصت 

تعامل را برقرار می کند اما تعامل ها در این فضا، عمق ندارد.
*از اغفال تا واکنش های اعتراضی 

علامه  دانشگاه  اجتماعی  مددکاری  علمی  هیات  عضو 
طباطبایی با اشاره به اغفال در فضای مجازی می گوید: اغفال 
در دنیای واقعی ، عمدتا از سوی مردان دیده می شود ؛ این 
مساله می تواند در فضای مجازی نیز رخ دهد و زمینه روابط 

فرازناشویی را فراهم کند.
فتحی می افزاید: فضای مجازی ، اعتماد بین زوج ها را 
متاثر می کند ؛ هنگامی که یکی از زوج ها بطور افراطی از 
شبکه های اجتماعی استفاده کند موجب برانگیختن واکنش 
های اعتراضی می شود.وی تصریح می کند: این واکنش های 
اعتراضی خود را از یک تذکر ساده تا ابراز احساس نارضایتی 
و شکایت ، نشان می دهند.وی ادامه می دهد: وقتی که 

یکی از زوج ها درگیر شبکه های اجتماعی است ، مجبور 
است برخی مسائل را پنهان کند این مساله موجب بروز بی 
اعتمادی بین زوج شده و زمینه سوء ظن و شک را به وجود 
آورده و در نهایت به فروپاشی روابط خانوادگی می انجامد.

به گفته این عضو هیات علمی مددکاری اجتماعی دانشگاه 
علامه طباطبایی ، بررسی ها نشان می دهد که یکی از دلایل 
گرایش زنان به روابط فرازناشویی ، نارضایتی عاطفی است و 
فضای مجازی روابط عاطفی و جنسی را کمرنگ کرده و زن 

و شوهر را به روابط فرازناشویی سوق می دهد.
فتحی اضافه می کند: یکی دیگر از چالش های پرداختن زوج 
ها به فضای مجازی این است که این مساله ایجاد اضطراب و 
نگرانی در یکی از زوج ها می کند و همواره نگران است که آیا 
همسرش در شبکه های اجتماعی با کسی ارتباط دارد و ادامه 
این روند، سوء ظن ها را تقویت می کند.وی یادآور می شود: 
دلایلی که موجب می شود فرد به سمت ارتباطات فرازناشویی 
و خیانت برود ، نارضایتی عاطفی ، ویژگی های فردی و عوامل 
اجتماعی است و شبکه های اجتماعی در این بین، نقش 

تسهیل گر را دارند.
*آسیب های فضای مجازی و چند پیشنهاد

عضو هیات علمی مددکاری اجتماعی دانشگاه علامه طباطبایی 
می گوید: برای جلوگیری از آسیب های فضای مجازی در 
خانواده ها بهتر است که به خانواده ها و به ویژه زوج ها آموزش 
دهیم که چگونه از فضای مجازی استفاده کنیم؛ از سوی دیگر 
آموزش روابط زوجین و ترویج فرهنگ مشاوره در این بین ، 
بسیار مهم است.فتحی می افزاید: بطورمثال در بسیاری از مواقع 
علت کشیده شدن افراد به روابط فرازناشویی این است که یکی 
از زوج ها، مسائل و مشکلات خود را با دیگرانی که متخصص 
این امر نیستند ، در فضای مجازی به اشتراک می گذارد.وی 
تاکید می کند: بنابراین باید با برنامه ریزی در سطح کلان برای 
اوقات فراغت خانواده ها ، تدبیری اندیشید.فتحی در پژوهشی 
با عنوان »تاثیر فضای مجازی بر روابط زوجین« نیز تاکید کرده 
است که شرایط اجتماعی در جامعه ما به دلیل گسترش روز 
افزون ارزش های مدرن از طریق ارتباطات و رسانه های جمعی 
به طور مداوم در حال تغییر است و امکان تعامل بین دو جنس 
از طریق فضای مجازی یعنی اینترنت و تلفنی )تلفن همراه( 
افزایش یافته و اگرچه معرفی شبکه های مجازی به عنوان عامل 
زمینه ساز روابط خارج از ازدواج خطای بزرگی محسوب می 
شود اما از طرفی نمی توان از نقش تسهیل گری و ایجاد فرصت 

آن برای بی وفایی غافل ماند.

واکاوی روابط فرا زناشویی و نقش فضای مجازی در آن 

جانشین فرمانده انتظامی شهرستان رفسنجان :

ناپدری ستایش در رفسنجان دستگیر شد 
جانشین فرمانده انتظامی شهرستان رفسنجان گفت: ناپدری ستایش - کودک 

سه ساله رفسنجانی که مورد آزار قرار گرفته بود - با دستور قضایی دستگیر شد. 
سرهنگ رضا خلیلی نژاد در گفت و گو با ر ایرنا افزود: حدود 10 روز پیش صدای 
ناله این کودک موجب شد تا همسایگان موضوع کودک آزاری را به بهزیستی اطلاع 
دهند و این کودک توسط اورژانس اجتماعی به بیمارستان علی ابن ابیطالب )ع( 
رفسنجان منتقل شد و تحت درمان قرار گرفت. وی تصریح کرد: بر روی بدن این 
کودک آثاری از سوختگی و شکستگی دست و پا مشاهده می شد. خلیلی نژاد 
گفت: پرونده ستایش سه ساله از جمله پرونده هایی بود که ارسال گزارش آن از 
طریق اورژانس اجتماعی باعث تاثر و ناراحتی هر شنونده ای شد که مادر و ناپدری 
بی رحم با گرفتار کردن خود در دام اعتیاد آن هم شیشه اینگونه کودک معصوم را 
مورد آزار و اذیت و شکنجه قرار دهند و از داد و فریادش لذت ببرند.جانشین فرمانده 
انتظامی شهرستان رفسنجان ادامه داد: با ارسال گزارش و کسب دستور قضایی با 
ورود به منزل ستایش که در شرایط بسیار بدی نگهداری می شد به بیمارستان 
منتقل و مادر وی که فرزند دیگری را 8 ماه باردار است، دستگیر کردند ولی ناپدری 
ستایش که متهم اصلی پرونده بود با اطلاع از موضوع، متواری شد.وی اظهار کرد: 
منزل این ناپدری به طور نامحسوس زیر نظر پلیس بود و با کار اطلاعاتی و با تلاش 
همکارانم در پلیس اطلاعات که با حساسیت، دستگیری متهم اصلی را در دستور 
کار قرار دادند که عصر دیروز )پنجشنبه( در مخفیگاهش به دام افتاد تا بسزای عمل 
خود برسد.خلیلی نژاد از مردم خواست در صورت برخورد با هر گونه کودک آزاری 
در همسایگی یا محلات خود مراتب را سریع به پلیس با شماره 110 یا اورژانس 
اجتماعی 12۴ اطلاع دهند و با حرکت انسانی خود از وقوع مجدد چنین حوادث 
ناگواری جلوگیری کنند.متخصص اطفال دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان روز جمعه 
به خبرنگار ایرنا گفت: در حال حاضر ستایش در بیمارستان بستری است و از لحاظ 
روحی حال وی مساعد شده زیرا حمایت های مردمی و عیادت هایی که از سوی 
مردم صورت می گیرد بر روحیه وی تاثیرگذار بوده است.دکتر ناهید مسعود پور بیان 
کرد: با آوردن این کودک زجر کشیده به بیمارستان علی ابن ابیطالب)ع( رفسنجان، 
درمانها و مراقبتها انجام شد و این کودک شکستگی های متعددی در دست و پا 
داشت که این شکستگی ها تازه نیستند و از دو تا سه هفته گذشته هستند. وی 
گفت: این شکستگی ها خود به خود در حال جوش هستند و هیچ عمل جراحی 
بر روی وی انجام نمی شود و فقط پای وی گچ گیری شده است.مسعود پور اضافه 
کرد: همچنین ستایش دارای شکستگی جمجمه، هماتوم، خونریزی مغزی خفیف و 
خونریزی زیر پوستی، سوختگی های زیاد، تغذیه نامناسب و کمبود شدید پروتئین 
بود که با مراقبت های لازم در این بیمارستان روز به روز حال وی بهبود یافته و 
در حال حاضر از لحاظ جسمی و هم روحی از وضعیت مناسبی برخوردار است.

متخصص اطفال افزود: ستایش چند روزی در این بیمارستان بستری خواهد بود 
تا کمبود پروتئین بدن وی با مکمل های غذایی جبران شود سپس به بهزیستی 
تحویل داده می شود.وی افزود: با توجه به عدم صلاحیت والدین این کودک، 
بهزیستی وی را به والدینش تحویل نخواهد داد و تا زمانی که خانواده قابل اعتماد 
سرپرستی ستایش را قبول کنند این کودک توسط بهزیستی نگهداری خواهد شد.

مرکز اطلاع رسانی پلیس آگاهی تهران بزرگ اعلام کرد: زاغزن و باند زورگیران 
غرب پایتخت دستگیر شدند.

به گزارش ایرنا، به نقل از مرکز اطلاع رسانی پلیس آگاهی تهران بزرگ، از شهریور 
ماه سال گذشته دستگیری چند تن زورگیر سریالی از مشتریان بانک های شهر تهران 

در دستور کار ماموران پایگاه پنجم آگاهی قرار گرفت.
براساس این گزارش همه متهمان در یک سری عملیات پیچیده و هماهنگ پلیسی، 

دستگیر شدند.
*گزارش یک واقعه

در این گزارش آمده است: سال گذشته خبر یک فقره زورگیری در محدوده خانی 
آباد نو به ماموران نیروی انتظامی اطلاع رسانی شد.

براساس این گزارش مالباخته مردی میانسال بود که در اظهاراتش اعلام کرد: بعد از 
نقد کردن چک از بانک، به محل کارگاه خود در پاسگاه نعمت آباد رفته و پس از پارک 
خودرو در هنگام پیاده شدن چهار نفر با دو موتورسیکلت با قمه و انواع سلاح سرد به 

من یورش آورده و تمام وسایل و کیف مرا به زور گرفتند.
این گزارش می افزاید: پس از بررسی های پلیسی مشخص شد این زورگیری ها 
سریالی بوده و چهار نفر سوار بر دو موتورسیکلت با آگاهی از حمل پول توسط طعمه، 
او را تعقیب و در موقعیتی مناسب به مالباخته نزدیک و با ضرب چاقو و قمه اموال وی 

را به سرقت می بردند.
در ادامه تحقیقات معلوم شد زورگیران در برخورد با طعمه های خود رفتار متفاوتی 
داشتند بطوریکه اگر طعمه پیاده بود او را تعقیب در زمان مناسب و محلی خلوت به 
مالباخته حمله ور شده و اموالش را می گرفتند اما طعمه های سواره را پس از تعقیب 
در میانه راه با خودروی وی تصادف کرده و یا به بهانه ای با راننده درگیری لفظی راه 
می انداختند و در این زمان دو سارق راکب موتورسیکلت دیگر از فرصت استفاده و 

اموال مالباخته را از ماشین برداشته و متواری می شدند.
کارآگاهان پایگاه پنجم در بررسی های پلیسی خود متوجه شدند که این باند به 

وسیله یک نفر زاغزن که خود را در سرقت ها مستتر کرده بود صورت می گیرد. 
در این مرحله ماموران با بررسی دوربین های مدار بسته در اطراف بانک ها و محل 

وقوع سرقت متوجه حضور یک نفر زاغزن شدند.

در بررسی کارآگاهان، این زاغزن با هویت منصور که از مجرمین سابقه دار در زمینه 
زورگیری بود شناسایی شد اما این متهم مکان مشخصی نداشت و موتور سواران نیز 

هنوز شناسایی نشده بودند تا اقدامات نهایی برای دستگیری این افراد صورت بگیرد.
در بررسی تماس های رد و بدل شده بین منصور و دوستانش مشخص شد 
همدستان وی هشت نفر هستند که بعضی سابقه های شرارت و سرقت در محله 

را نیز داشتند.
در نهایت با انجام یک سری عملیات پیچیده دیگر و درست همزمان با اجرای طرح 
دستگیری کیف قاپان تهران تمامی متهمان این پرونده نیز به همراه رئیس باند )زاغزن 
گروه( دستگیر شدند. رئیس پایگاه پنجم پلیس آگاهی تهران بزرگ گفت: با توجه به 
اعتراف صریح متهمان به ارتکاب دهها فقره سرقت زورگیری در مناطق غرب و شمال 
غرب تهران و همچنین شناسایی چند تن از مالباختگان, همچنان تحقیقات در زمینه 
این پرونده ادامه دارد.  سرهنگ کارآگاه احمد نجفی تصریح کرد: مالباختگانی که به 
این صورت مورد زورگیری قرار گرفته اند می توانند با توجه به زمان این سرقت ها که 
شامل تابستان سال گذشته تا اوایل مهر ماه امسال است, با مراجعه به پایگاه پنجم 

آگاهی تهران بزرگ، با شناسایی این متهمان شکایت خود را نیز اعلام کنند.

دستگیری باند زورگیران غرب تهران

فرمانده انتظامی شهرستان رفسنجان در استان کرمان 
گفت: پسر10 ساله که چهار روز پیش مقابل مدرسه 
ربوده شده بود، با تلاش ماموران انتظامی از دست آدم 

ربایان آزاد شد.  
سرهنگ نصرالله عباسی افزود: یکی از شهروندان 
در تماس تلفنی ربوده شدن یک دانش آموز از مقابل 
مدرسه را به پلیس 110 گزارش داد و در این گزارش 
مردمی آمده که یک خودروی پژو ۴05 با زور و تهدید 
پسر بچه را سوار کرده است.وی بیان کرد: پس از بررسی 

های اولیه کار بر روی این پرونده به طور ویژه در دستور 
کار نیروی انتظامی قرار گرفت و ماموران پس از حضور 
توانستند  انجام عملیات بی وقفه  و  در صحنه جرم 
مخفیگاه این آدم ربایان را در شهرستان فهرج )شرق 

استان کرمان( شناسایی کنند.
وی گفت: با همکاری فرماندهی انتظامی شهرستان 
فهرج در یک عملیات غافلگیرانه یکی از اعضای باند 
آدم ربایان در مخفیگاهش دستگیر و دانش آموز ربوده 
شده نیز آزاد شد. فرمانده انتظامی شهرستان رفسنجان 

ادامه داد: در بازجویی از این متهم مشخص شد این 
آدم ربایی بر سر اختلاف مالی صورت گرفته است. وی 
گفت: نوجوان 10 ساله طی عملیات 72 ساعته ماموران 
پلیس رفسنجان آزاد شد و سالم به آغوش خانواده اش 

بازگشت. 
سرهنگ عباسی تصریح کرد: پلیس اجازه برهم زدن 
امنیت در جامعه را به اخلالگران نمی دهد و در صورت 
بر هم زدن نظم و امنیت با خاطیان برخورد قاطع و 

قانونی خواهد شد.

فرمانده انتظامی شهرستان رفسنجان  خبرداد

آزادی پسر10ساله ازدست آدم رباها دررفسنجان 

والدین وفرآیندهای تربیتی برای فرزندان 
در پرورش کودکی شاد و خلاق والدین نقش 
بسزایی دارند ومیتوانند در داشتن زندگی موفق 

اورا یاری نمایند     
می  والدین  که  هدایایی  بزرگترین  از  یکی 
توانند به کودکان خود بدهند توانایی و استعداد 
شاد شدن است. البته بین خوشحالی و شادی 
لحظه ای- مثلًا دادن یک اسباب بازی جدید یا 
یک سبد پراز تنقلات به کودک- و خوشحالی و 
رضایتمندی پایدار، تفاوت عمده ای وجود دارد. 
مطمئناً کودکان دوست دارند تفریح کنند و مانند 
بزرگترها نیازمندند تا عمیقاً احساس خوشبختی 
کنند. اما شادی واقعی مطلب قابل تعمق تری 
است و آن روح فرزند شما را تحت تاثیر قرار 
میدهد و در او این حس را بوجود می آورد که 
همه چیز دنیا خوب است.   متخصصان معتقدند، 
کودکان شاد ویژگیهای مشخصی دارند، از جمله: 
عزت نفس، خوش بینی و خویشتن داری. چنانکه 
خواهید دید، ایجاد و پرورش این ویژگیها بسیار 

ساده تر از آنست که تصور کنید 
   کمک کردن به دیگران را به کودکانتان 

بیاموزید 
  برای آنکه بتواند شاد باشد احساس کند که 
عضو با ارزشی از یک اجتماع بزرگ است و می 
تواند به زندگی افراد دیگرمعنی ببخشد. با بوجود 

آوردن موقعیتهای مناسب، این احساس را در او 
ایجاد کنید. اسباب بازیهای قدیمی او را که دیگر 
نیازی به آنها ندارد، جمع کنید و از او بخواهید آنها 
را به خانواده های نیازمند بدهد، یا در فروشگاه از 
او بخواهید که مقداری مواد غذایی برای اهداء به 
مستمندان خریداری کند.   کودکان می توانند 
لذت کمک کردن به دیگران را در سنین پایین 
یاد بگیرند. مثلًا چنانچه شما از تکه های اضافی 
پارچه عروسک درست می کنید، کودک دوساله 
شما می تواند کمک کند وبگوید چشم و دهان 

عروسک را در کجا قرار دهید. 
همراه با کودک خود، فعالیتهای فیزیکی 

داشته باشید 
 همراه با کودک خود گردش بروید ، با او بازی 
کنید ویا با همدیگر دوچرخه سواری کنید. با این 
کار نه تنها نیرو و بنیه کودک خود را تقویت می 
کنید بلکه باعث شادی و خنده اش می شوید. 
آنان  در  را  استرس  کودکان،  نگهداشتن  فعال 
کاهش می دهد و موجب می شود آنان انرژیشان 
را به طریق سالم تخلیه کنند. کودکان سالم از 
قدرت بدنی بیشتری نیز برخوردارند. کودکان 
بیشتر ازآنکه نگران ظاهرشان باشند، به کارهایی 
که انجامی می دهند، افتخار می کنند. چنانچه 
کودکتان را در انجام کاری که علاقه دارد، تشویق 

کنید، برای ایجاد شادی در او روشی جدید به 
کار گرفته اید. 

 در تحسین کودکان خلاق باشید 
 هنگامی که فرزند شما درهدفی که دنبال می 
کند به موفقیتی می رسد یا مهارتی کسب می 
کند، تنها به گفتن جمله»کارت خوب است« 
اکتفا نکنید. به جزئیاتی که آنها را موثر یافته 
اید، اشاره کنید. مثلًا بگویید:»روشی که تو برای 
توصیف قهرمان در خلاصه کتابت انتخاب کردی، 
به قدری عالی است که من احساس می کنم او 
زنده است«. یا بگویید:»روشی را که برای کشیدن 
آن درختها به کاربرده ای، بسیار می پسندم.« 
این طرز برخورد بسیار پر معنادارتر از آنست که 
به شکل خیلی رسمی به پشتش بزنید و آفرین 
بگویید.   به طور کلی درتشویق افراط نکنید. یکی 
از معلمین کلاس چهارم می گوید:»من سابقاً هر 
پنج شنبه جوایزی به بچه ها می دادم اما متوجه 
شدم انگیزه و تلاش آنها بیشتر برای گرفتن جایزه 
است نه برای انجام صحیح تکالیف.« سعی کنید 
فرزندتان این مسئله را درک کند که رضایت و 
خشنودی واقعی، در انجام و اتمام یک کار است. 
 از خوب غذا خوردن کودکتان اطمینان 

داشته باشید 
چنانچه فرزندتان بد اخلاق یا بهانه گیراست، 

اگر بیمار نباشد، احتمالاً گرسنه است. اگر زمان 
غذا خوردن نیست از میان وعده ها استفاده کنید، 
ولی به خاطر داشته باشید که این میان وعده 
ها باید حاوی مواد مغذی)دارای ارزش غذایی( 
باشد و صرفاً شکم پرکن نباشد. خوب خوردن 
ازتغییرات رفتاری ناگهانی )مانند بهانه گیری( 
می کاهد و در بوجود آوردن احساس سلامتی 
و تندرستی موثر است. میان وعده های مفید 
عبارتند از: ماست کم چربی، میوه تازه یا خشک، 

یا کره و مربا با نان کامل گندم. 
با دقت به حرفهای کودکتان گوش دهید 
  برای کودک هیچ چیز به این اندازه مهم 
نیست که همه توجه تان به او باشد. دراین هنگام 
او آنچه را که در ذهنش است به شما می گوید. آیا 
می خواهید شنونده بهتری باشید؟ تمام حواستان 
را به کودک بدهید . اگر زمانی که شما مشغول 
انجام  یا  ها  صورتحساب  بررسی  یا  پرداخت 
کارهای روزمره هستید، فرزندتان با شما صحبت 
کرد، همه کارهایتان را کنار بگذارید و تمام توجه 
تان را معطوف او کنید. هیچگاه صحبت او را قطع 
نکنید و میان افکارش ندوید، حتی اگر تمام آنها 
را قبلًا شنیده باشید.   فرصتهای طلایی برای 
گوش سپردن به سخنان کودک با توجه کامل)و 
بدون این که کلامش را قطع کنید( یکی هنگام 

رانندگی است در حالیکه کودکتان همراهتان 
است و زمان مناسب دیگر، شب در رختخوابش 

می باشد. 
  به کودکتان یاد بدهید مشکلاتش را 

حل کند 
عبورایمن  تا  گرفته  کفش  بند  بستن  از    
ازخیابان، هر مهارتی که کودک شما بدست می 
آورد، قدمی به سمت استقلال)اتکاء به نفس( وی 
می باشد. در واقع حتی دانستن این مطلب که او 
می تواند با این مسائل روبرو شود و آنها را حل 
کند، کمک می کند که کودک شما احساس 

خوبی نسبت به خود داشته باشد. 
فرصتهایی دهید تا خود را نشان دهد 

  هر کودکی استعداد یا مهارت ویژه دارد. چرا 
به او اجازه نمی دهید که کمی از آن را نشان 
دهد. آیا او کتاب خواندن را دوست دارد؟ از او 
بخواهید هنگامی که آشپزی می کنید، برایتان 
کتاب بخواند.آیا او حسابش خوب است؟ هنگامی 
که به خرید می روید بگذارید او انتخاب کند 
کدام کالا بیشتر می ارزد. »کارین ایرلند« می 
گوید:»هنگامی که شما در کارهای مورد علاقه 
کودکتان شریک می شوید و نشان می دهید که 
تحت تاثیر انجام آن کارها قرار گرفته اید، مرحله 
دیگری ازعزت نفس را در او به ظهور رسانده اید.






